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s lovo s tarostky —

 Vážení spoluobčané. Nevím jak vám, ale 
zdá se mi, že počasí se stále moc k letním 
teplotám nepřibližuje. Sednout si jen tak 
chvilku na lavičku a užívat si sluníčka je 
stále spíše výjimečné. 
 Přípravy na letní sezonu jsou však v pl-
ném proudu. Začala bych pro nás Opočeňá-

ky tím zásadním, a to přípravou sezony na koupališti. Technic-
ké služby dokončují rekonstrukci sociálního zařízení, počítá se 
i s celkovou úpravou prostoru před bufetem. Bazén se pozvolna 
napouští. Vím, že letos vzhledem k rekonstrukci hráze musíme 
trochu improvizovat, ale nutnosti dané situace rozumíte a za to 
vám moc děkuji. Celá silnice, hráz s chodníky a osvětlením bude 
hotova v říjnu a na výsledek se těšíme již nyní. 
 Chodíte okolo kolumbária. I tam se potkáme, povídáme si 
o tom, že i tady byla rekonstrukce nutná. Práce běží a já věřím, že 
také zde bude odvedena skvělá práce. 
 Udála se tento měsíc spousta akcí. Oslavili jsme společně 
krásné životní jubileum s paní Tošovskou v domově Jitřenka. 
Paní Tošovská slavila úžasných 100 let. Moc hezkou oslavu při-
pravili zaměstnanci. S povídáním, hudbou a tancem jsme si užili 
krásné odpoledne. 

 V polovině měsíce jsem odjela s paní Mecnerovou a panem 
Ježdíkem na pozvání do spřáteleného města Puteaux, které díky 
Františku Kupkovi spojuje Opočno s Francií. Byla podepsána 
další dlouhodobá spolupráce a na důkaz našeho přátelství pan 
Ježdík poskytl městu Puteaux umělecké fotografie, které svou 
jedinečností Kupku krásně dokreslují. Své fotografie poskytl 
Puteaux i světoznámý fotograf pan Karel Steiner, Čech žijící ve 
Francii, který se účastnil našeho setkání. Měli jsme možnost vi-
dět spoustu nových inspirativních věcí, kterých by se dalo využít 
i u nás v České republice, a naopak i my máme zajímavosti, které 
může francouzské město převzít od nás. 
 V Opočně je ale krásně také, a tak jsem byla po návratu mile 
překvapena vystoupením našich nejmladších dětiček z mateřské 
školky, které pro nás v Kodymově národním domě připravily pří-
jemné odpoledne. Dík patří nejen dětem, ale i všem učitelkám ma-
teřské školy. Provést děti celým programem bylo náročné. Před-
stavení bylo krásné a myslím si, že žádné oko nezůstalo suché.
 Závěrečné vystoupení si chystá také ZUŠ, a Akademie školy 
na ZŠ je také za dveřmi. Těšíme se i na jejich výkony, které jsou 
vždy fantastické. Jsem ráda, že rodiče mají možnost vidět své 
děti v pohybu a sledovat, co nového se naučí. 
 Hezké odpoledne proběhlo i v Ateliéru Renata, kde se sešli ti 
dříve narození, naši senioři. Paní Vulasová se svým týmem při-
pravila program, který se všem moc líbil. 

První dětský den v barokním stylu – Harrachovské letohrátky – přichystal opočenský zámek na sobotu 20. května. A organizátoři se na něj 
připravili opravdu poctivě. Od svých dobových předchůdců byli takřka k nerozeznání.  foto: archiv Státního zámku Opočno
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 Jsem ráda, že pro komunikaci využíváte možnosti e-mailů, 
které od vás přicházejí. Ráda všem odpovídám. Je opravdu snazší 
si zavolat nebo napsat a mít informace přímé, a tak předcházet 
chaotickým či zkresleným informacím. Děkuji vám za to. 
 Na závěr jsem se vás opět chtěla zeptat. Viděli jste ten krásně 
kvetoucí strom u mateřské školky? Nejen že je krásný, ale také 
úžasně voní. 
 Popřejme si na závěr, ať sluníčka je více a teplý vítr nás vyžene 
ven na zahrádky a na procházky. Přeji krásný červen. 
 Šárka Škrabalová, starostka města Opočna

zprávy nejen z  radnice —

O p O č n O  a  f r a n c O u z s k é  p u t e a u x 

p O k r a č u j í  v e  s p O l u p r á c i

Zástupci Opočna navštívili ve dnech 8. až 10. května francouz-
ské Puteaux. Obě města spojuje osobnost malíře Františka Kup-
ky. Ten se narodil v Opočně a v Puteaux strávil většinu života. 
Během setkání stvrdily podpisem starostky Joëlle Ceccaldi-Ray-
naud a Šárka Škrabalová další pokračování vzájemné spoluprá-
ce, která trvá již 15 let. 

Smlouvu o pokračování spolupráce Puteaux a Opočna stvrdily sta-
rostky podpisem. foto: Honza Ježdík

Součástí programu byla vernisáž společné výstavy opočenského 
fotografa Honzy Ježdíka a českého fotografa žijícího v Puteaux 
Karla Steinera. První na svých snímcích představil Rodný kraj 
Františka Kupky, druhý momentky ze života v Puteaux. 

Fotografové Honza Ježdík a Karel Steiner. foto: Radka Mecnerová

 Starostku Puteaux Joëlle Ceccaldi-Raynaud zaujala umělec-
ká soutěž o Cenu Františka Kupky, kterou Opočno pořádá pro 
studenty základních a středních škol. V příštím roce by se tak do 
soutěže mohli zapojit i mladí lidé z Puteaux a vzniklo by tak další 
propojení obou měst.

 Na závěr setkání předala starostka Puteaux starostce Opočna 
jeden z výtisků limitované edice grafických listů Františka Kup-
ky Čtyři příběhy bílé a černé.
 „Společné setkání našich měst přineslo do našich vzájemných 
vztahů nové impulzy a už se moc těším na další spolupráci,“ uved-
la po návratu z Puteaux starostka Opočna Šárka Škrabalová.
 Ing. Radka Mecnerová, 
 vedoucí organizační složky kultura Opočna

k l á š t e r n í  z a h r a d a  u ž  j e 
v O l n ě  p ř í s t u p n á  v e ř e j n O s t i

Místo pro relaxaci, trávení volného času i kulturní akce nově 
nabízí zahrada kapucínského kláštera. Slavnostní otevření 
naplánoval Královéhradecký kraj na neděli 21. května.

Otevření přilákalo množství návštěvníků. Přispěl k tomu i kon-
cert Královéhradecké filharmonie a opočenské ZUŠ. 
 foto: 2x archiv Královéhradeckého kraje

Zahrada je do podzimu volně přístupná od 8 do 20 hodin. Na 
noc se zamyká. Lze využít samoobslužnou kavárnu s automa-
tem na teplé nápoje, v areálu jsou místa ke klidnému pose-
zení a mobilní přístřešek s knihovnou a lezeckou stěnou pro 
nejmenší. Můžete se zapojit do pěstování rostlin v komunitní 
zahradě i dobrovolnických akcí při údržbě areálu. 

Multifunkční přístřešek využijí nejen děti.

Zásadní finanční podporu do oživování zahrady  získal Králo-
véhradecký kraj z Norských fondů (Fondy EHP 2014–2021) 
na realizaci projektu Komunitní zahrada kapucínského kláš-
tera v Opočně. Dotace pokrývá 4,75 milionu z celkových 5,3 
milionu korun. Zahradu spravuje Muzeum a galerie Orlic-
kých hor. Ta pro návštěvníky připravila také komentované 
prohlídky areálu. První proběhne už 2. června od 16 hodin 
v rámci Noci kostelů. (red)



čáneckým hrdinŮm OdbOje byla 
slavnOstně Odhalena pamětní deska

V neděli 7. května 2023 byla slavnostně odhalena pamětní des-
ka občanům Čánky, kteří se za 2. světové války účastnili odboje 
v rámci operace Barium. 

Jan Samek, Jan Baše, Jan Mráz, 
František Duška, Václav Zemá-
nek, Václav Střihavka a Josef 
Hvězda – sedm mužů z Čánky, 
kteří byli za svou pomoc odbojá-
řům uvězněni v malé pevnosti 
v Terezíně. Čtyřměsíční věznění 
na nich zanechalo doživotní ná-
sledky. Dva z nich se vrátili 
domů ke svým blízkým už pouze 
na pár dní, ale věřím, že pro ně 
bylo nesmírně důležité být zase 
doma.

 Bylo naprosto neskutečné a ohromně dojemné vidět vedle 
sebe paní Jaroslavu a pana Jana, kteří si spolu jako děti v roce 
1944 hráli u původního domu čp. 58. Jaroslava na Jana za celý 
život nezapomněla. Sama říká, že ho vnímala jako svého starší-
ho ochránce. V roce 1946 s rodiči z Čánky odešla a s Janem už 
se neviděli. V loňském roce zavedly vzpomínky paní Jaroslavu 
do Čánky až ze vzdáleného Liberce. A nyní zde seděli vedle sebe 
u stolu a prohlíželi si fotografie, na kterých si hrají v zahradě 
dnes již neexistujícího domu… 

Poděkování čáneckým hrdinům in memoriam převzali od starostky 
Opočna Šárky Škrabalové jejich potomci.  foto: Radka Mecnerová

 Při odhalování desky došlo i na slzy dojetí. Ty přemohly členy 
rodin, kteří vzpomínali na své předky. Dosud žije pět synů a dcer 
tehdejších aktérů: Věra Nývltová rozená Vachková, Jaroslava 
Šimková rozená Vachková, Marie Ježková rozená Mrázová, Jan 
Duška a Jan Samek. Bylo mi ctí, že čtyři z nich s námi v neděli 
sdíleli tuto slavnostní chvíli. To jsou okamžiky, kdy vidím, že ta-
kové akce mají smysl. Protože hlavně pro účastníky samotných 
událostí znamenají hodně. 
 My mladší jsme tu těžkou dobu nezažili. Proto se nám mož-
ná těžko chápe, jak nesnadné bylo přežít, jak složité bylo vědět, 
kdy a co mohu říci a kdy mám raději mlčet, a jak těžké je vzdát se 
vlastní rodiny a přátel.
 Děkuji badateli Liboru Pařízkovi, který mi pomáhal se sbí-
ráním materiálů, panu faráři Emilu Hoffmannovi, který desce 
požehnal, členům spolku legionářů, kteří stáli čestnou stráž, 
i městu Opočnu, které umožnilo celou akci uskutečnit. 
 Kateřina Vošlajerová, místostarostka města Opočna

d u b  u  k O u p a l i š t ě  m u s e l  k  z e m i

Vzrostlý dub před koupalištěm u mostu přes Zlatý potok musel 
být nutně pokácen z důvodu  výrazně zhoršeného zdravotního 
stavu, snížení provozní bezpečnosti a kolize se stavbou silniční 
komunikace.  

Z fotografie je patrný kritický stav stromu a rozsáhlý výskyt hniloby 
v jeho koruně. foto: autor článku

Zdravé dřevo bude využito na výrobu městského mobiliáře (la-
vičky pro ZŠ Opočno), palivové dřevo zůstalo dodavateli, který 
kácení rizikového stromu zajišťoval. Bc. Jaroslav Koudelka,
 vedoucí oddělení životního prostředí MěÚ Opočno

O p O č n O  O p ě t  h l e d á  v á n O č n í 

s t r O m .  m O ž n á  p r á v ě  t e n  v á š

Pro vánoční čas roku 2023 hledáme s dostatečným předstihem 
vhodný, pochopitelně jehličnatý, strom. Nejlépe rovně rostlý, 
hustě větvený, pravidelného tvaru a pokud možno rostoucí na 
dobře přístupném místě.
 Máte-li na svém pozemku adekvátní strom, který ohrožu-
je svou velikostí okolí a je nejvyšší čas ho odborně odstranit, 
neváhejte a nabídněte nám jej (nejlépe i s fotografií) na e-mail 
stojanova@mu.opocno.cz. Děkujeme a budeme vděční za vaše 
nabídky. Olga Stojanová, asistentka starostky

d O  t ř e t i c e  O  s t r O m e c h  –  m á j k a 
O p ě t  z d O b i l a  k u p k O v O  n á m ě s t í

Poděkovaní za to, že letos v květnu zase zdobila Kupkovo náměstí 
májka, patří Miloši Flígrovi, Milanu Vondřejcovi, Vladimíru Jirko-
vi, Radku Holečkovi, dobrušské Stuze a Technickým službám měs-
ta Opočna. (red)
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z  O d d ě l e n í  s O c i á l n í c h  v ě c í

Občanské poradenství v sousedství – změny 
Občanská poradna Náchod, kontaktní místo v Dobrušce na ad-
rese Solnická 777 (bývalý hotel Dobruška, přízemí vpravo od 
vrátnice) bude v provozu v pátek 9. 6. 2023, v čase 9–15 hodin. Je 
nutné předchozí telefonické objednání (pondělí–čtvrtek v čase 
9–15 hodin) na čísle 734 734 818.
 Kontaktní místo v Kostelci nad Orlicí, Příkopy 530, je dočasně 
uzavřeno. Je možné využít i chatového poradenství, viz. www.
facebook.com/ObcanskaporadnaOnline. 
 Více na stránkách www.ops.cz

Ukrajinští uprchlíci se statusem dočasné ochrany – 
legislativní změny 

Novela zákona Lex Ukrajina přináší s platností od 1. července 
tohoto roku celkem zásadní změny. Týkat se budou výší hu-
manitární dávky, solidárního příspěvku i systému ubytovávání 
cizinců v soukromí českých občanů, bude spuštěna centrální 
evidence bytů. 
 Humanitární dávka (HD) již nebude v jednotné výši, ale bude 
odpovídat částkám životního minima, a to po dobu 150 dnů od 
udělení dočasné ochrany (DO). Poté začne ÚP zkoumat, zda ža-
datel může začít pracovat, pokud takové překážky nebudou, po 
150 dnech klesne výše dávky na částku existenčního minima. Při 
výpočtu HD se budou zohledňovat i náklady na bydlení a další 
příjmy, ÚP by měl začít zkoumat konkrétní poměry žadatele. Po-
kud bude mít dostatek prostředků, nebude mít na dávku nárok.

Ubytovávání uprchlíků
Státem hrazené nouzové ubytování zůstane jen pro tzv. „speci-
ficky ohrožené skupiny“ (osoby se zdravotním postižením, děti 
do 18 let a pečující o dítě do 6 let, dále pak těhotné ženy, studenti 
a senioři nad 65 let). Na tyto skupiny se také nebudou vztahovat 
přísnější pravidla výplaty HD.
 Zásadní změny nastávají i pro „soukromé ubytovávání“ cizin-
ců v českých domácnostech. Příspěvek od státu již úřad práce 
nebude posílat českým ubytovatelům, ale bude vyplácen přímo 
cizincům s DO spolu s HD. Ubytovatelé pak peníze za bydlení 
budou muset žádat od samotných ubytovaných cizinců. Výše 
příspěvku nebude paušálně stanovená, roli bude hrát příjem 
i počet osob v domácnosti. Vlastníci by cizince měli zaevidovat do 
systému centrální evidence bytů, který byl pro tyto účely speciálně 
vytvořen tak, aby hlídal, zda uprchlík splňuje podmínky pobytu 
a nároku na dávky (vyjádření pověřeného ředitele ÚP). Pokud byt 
nebude zaevidován v evidenci bytů a smluv, cizinec od 1. 7. 2023 
nedostane plnou výši započitatelných nákladů na bydlení. 
 Jedná se o složitý systém informací, a proto všem občanům, 
kterých se tato záležitost týká, doporučujeme průběžně sledo-
vat stránky MPSV – www.mpsv.cz/zmeny-u-prispevku-pro- 
solidarni-domacnost-a-humanitarni-davky.

Vzdělávací aktivity – červen 2023  
Farní Charita Dobruška pořádá v pastoračním centru (budova za 
Farním úřadem) pro občany zdarma dva semináře za účasti práv-
ničky Jany Mervartové a ředitelky Farní Charity Jany Poláčkové.
– ve středu  21. 6. 2023 na téma „nedostatek financí“ – rady, kde 
a jak požádat o pomoc, dávky, představení neziskového sektoru
– ve čtvrtek 22. 6. 2023 na téma „mladí dospělí“ – na co si dát 
pozor v době ekonomické krize, půjčky, práce bez smlouvy.
 Obě akce se konají ve dvou časech od 14 a od 17 hodin.
  Za oddělení sociálních věcí Bc. Stanislava Rydygrová

dubnOvé z ásahy jednOtk y sbOru 
dObrOvOlných hasičŮ OpOčnO

 − 1. 4. 2023 – 23:07 – požár bytu, Dobruška. Po příjezdu jednot-
ky HZS Dobruška na místo události bylo zjištěno, že se jedná 
o spálené jídlo na plotně a jednotka z Opočna byla odvolána 
zpět na základnu.

 − 3. 4. 2023 – 18:05 – požár, Ledce. Hasiči ze 4 jednotek zasaho-
vali u požáru sazí v komíně bytového domu v Ledcích. Spolu-
práce s HZS Dobruška a Hradec Králové, JSDH Třebechovice 
p. O., ZZS KHK a PČR.

 − 11. 4. 2023 – 17:24 – dopravní nehoda, České Meziříčí. Po do-
pravní nehodě nákladního automobilu, který se převrátil na 
bok, zůstal uvnitř kabiny uvězněný řidič. Spolupráce s HZS 
Dobruška a PČR.

 − 21. 4. 2023 – 7:49 – dopravní nehoda železniční, Dobruška. 
Nehoda vlaku a osobního automobilu na železničním přejezdu 
v Dobrušce se naštěstí obešla bez zranění. Po příjezdu jednot-
ky HZS Dobruška na místo byly dobrovolné jednotky z Opoč-
na a Nového Města n. M. odvolány zpět na své základny.

 − 30. 4. 2023 – 2:33 – dopravní nehoda, Rohenice. Při nehodě 
osobního automobilu, který skončil na střeše mimo vozovku, 
došlo ke zranění jedné osoby. Spolupráce s HZS Dobruška, 
ZZS KHK a PČR. Ing. David Ptáček, velitel JSDH Opočno

14. 5. proběhl výcvik se zaměře-
ním na vyprošťování zraněných 
osob z havarovaných vozidel. Vý-
cviku se zúčastnil i Jan Otčená-
šek, který slouží u HZSp Škoda 
Auto v Kvasinách a jezdí se sanit-
kou ZZS v Královéhradeckém  
a Pardubickém kraji. Vyzkoušeli 
jsme si několik scénářů vyproště-
ní zraněných osob, které nám 
Honza připravil a následně zhod-

notil z pohledu profesionálního hasiče i záchranáře. Moc děkujeme. 
 zdroj: facebook JSDH Opočno

z u b n í  p O h O t O v O s t

ordinační hodiny: sobota, neděle, svátek 8:00–12:00

3. 6. Petrák stomatologie, s.r.o. (MDDr. Vosmeková Zlata) 
Náměstí Dr. Lützowa 244, Vamberk, 721 200 244

4. 6. MDDr. Zdráhal Zdeněk
Masarykova 729, Kostelec nad Orlicí, 721 460 150

10. 6. JB DENT, s.r.o. (MUDr. Beránek Jan)
Komenského 828, Týniště nad Orlicí, 494 371 088

11. 6. DekaDent, s.r.o. (MDDr. Batbajar Nicholas )
Kvasiny 145, 771 155 445

17. 6. MDDr. Andělová Jana 
Jana Pitry 448, Opočno, 731 980 112

18. 6. MUDr. Bergmanová Dita
Záhumenská 445, České Meziříčí, 734 324 600

24. 6. MUDr. Pavla Valešová (MDDr. Borůvková Veronika)
Pulická 99, Dobruška, 494 622 114

25. 6. SJH Stomatologie, s.r.o. (MDDr. Handl Jindřich)
U Stadionu 954 , Rychnov nad Kněžnou, 604 878 560

Aktualizovaný rozpis naleznete na úřední desce MěÚ Opočno a na 
www.opocno.cz. Nově také na webu Královéhradeckého kraje www.
kr-kralovehradecky.cz – občan – lékařská pohotovost).
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z jednání  rady —

Redakčně kráceno. Úplná znění usnesení naleznete na webo-
vých stránkách města Opočna www.opocno.cz.

Rada města č. 13/2023 (výběr)

Rada města:
 − Rozhodla o poskytnutí neinvestiční dotace ve výši 6 500 Kč 

společnosti MARTA spol. s r.o. na částečné pokrytí nákladů 
souvisejících s pojízdnou prodejnou zajíždějící do Čánky. 
Rada města schvaluje uzavření smlouvy o dotaci.

 − Rozhodla o uzavření dohody o užívání kamerového systé-
mu a poskytování údajů pořízených kamerovým systémem 
s Policií ČR a se společností AT Com s.r.o. Opočno a o návr-
hu smlouvy o dlouhodobé výpůjčce s Policií ČR.

 − Souhlasí s navázáním spolupráce s SDH Záhornice při zajiš-
tění sběru elektroodpadu pro občany města Opočna a bere 
na vědomí ukončení sběru v hasičské zbrojnici v Čánce.

 − Rozhodla zadat zpracování žádosti o dotaci v programu 
MMR – ČR – Podpora rozvoje regionů 2023 na realizaci 
projektu „Stavební úpravy ulice Hradební, Opočno“ společ-
nosti Východočeská rozvojová, s.r.o., Nové Město n. Metují.

 − Rozhodla uzavřít smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 
služebnosti inženýrské sítě a dohodu o umístění stavby  
č. IE-12_2007941/SIS/1 název stavby: „Opočno, ulice Hra-
decká, rekonstrukce NN“ mezi městem Opočnem a firmou 
ČEZ Distribuce, a.s., Děčín.

 − Souhlasí s umístěním dopravních značek A22 – jiné nebez-
pečí a dodatkové tabulky E13 s textem „Výjezd vozidel ZZS“ 
a dopravního zrcadla u výjezdu sanitek ZZS KHK z výjez-
dového stanoviště Opočno v Nádražní ulici v Opočně.

 − Souhlasí s úpravami pravidel inzerce v Opočenských novi-
nách zvýšením její ceny o 50 %. Změny jsou platné pro in-
zerci objednanou od čísla 6/2023.

Rada města č. 14/2023 (výběr)

 − Rada města rozhodla zadat veřejnou zakázku na zpracova-
tele žádosti o dotaci, investičně-inženýrskou činnost a pří-
pravu výběrového řízení na projekt: „Rekonstrukce objektu 
čp. 2, Opočno“ Centru investic, rozvoje a inovací Hradec 
Králové a rozhodla s ním uzavřít příkazní smlouvu.

Rada města č. 15/2023 (výběr)

Rada města:
 − Rozhodla uzavřít smlouvu o poskytnutí dotace z dotačního 

fondu Královéhradeckého kraje č. 23KPGU2-0066 mezi 
Královéhradeckým krajem a městem Opočnem.

 − Schvaluje poskytnutí daru na rok 2023 spolku SK MG 
Dobruška, z. s., ve výši 3 000 Kč. Jedná se o dar bez vyúčto-
vání. Dar bude poskytnut na základě tohoto usnesení rady, 
nebude uzavírána písemná darovací smlouva.

 − Souhlasí s rekonfigurací základnové stanice veřejné ko-
munikační sítě na objektu čp. 310 dle přeložené projektové 
dokumentace s podmínkou, že investor tuto akci projedná 
s orgánem památkové péče (MěÚ Dobruška) a s příslušným 
stavebním úřadem.

 − Schvaluje kritéria pro přijímání dětí k předškolnímu vzdělá-
vání v Mateřské škole Opočno pro školní rok 2023/2024 dle 
předloženého návrhu.

 − Rozhodla ponechat si kvalitní tvrdé dřevo z úmyslné mýt-
ní těžby v Lišťovině a využít ho pro potřeby města. Palivové 
dřevo bude prodáno firmě s nejlepší cenou.

 − Rozhodla uzavřít s firmou EKO-KOM, a.s., Praha smlou-
vu o spolupráci při zajištění zpětného odběru a zařazení 
místa zpětného odběru do obecního systému odpadového  
hospodářství.

 − Rozhodla uzavřít smlouvu o úhradě elektrické energie ve 
formě veřejného osvětlení a přeúčtování nákladů na její od-
běr mezi LDN Opočno a městem Opočnem.

 − Souhlasí s užíváním veřejného prostranství na Kupkově ná-
městí v Opočně dne 1. 7. 2023 od 13 do 16 hodin pro prezen-
taci vozů Škoda, která se uskuteční v rámci akce Pohofest za 
městem stanovených podmínek.

 − Souhlasí s instalací panelové výstavy Velorex v období od 
15. 8. 2023 do konce října 2023 s tím, že veškerou zodpověd-
nost za výstavní panely i za bezpečnost v okolí panelů zod-
povídá Muzeum a galerie Orlických hor. Za umístění panelů 
nebude vyměřován žádný poplatek za zábor ani nájem.

 − Rozhodla vypsat nadlimitní veřejnou zakázku na stavební 
práce na akci „III/29840 Opočno, Broumar část D3 – SO 
401 – veřejné osvětlení“ a schvaluje zadávací dokumen-
taci nadlimitní veřejné zakázky na stavební práce na akci 
„III/29840 Opočno, Broumar část D3 – SO 401 – veřejné 
osvětlení“.

 − Souhlasí s předložením nájemní smlouvy na pronájem po-
zemků pod zimním stadionem Zastupitelstvu města s do-
poručením nájemní smlouvu schválit. Výše nájemného 
bude odvozena od znaleckého posudku.

Rada města č. 16/2023 (výběr)

Rada města:
 − Souhlasí s uzavřením Memoranda o porozumění mezi 

společností Škoda Auto a.s. a městy Kostelec nad Orlicí, 
Dobruška a Opočno a pověřuje starostku podpisem.

 − Rozhodla o poskytnutí další neinvestiční dotace na rok 2023 
pro HBC Rangers Opočno, z.s., ve výši 15 000 Kč a schvalu-
je uzavření smlouvy o dotaci.

 − Rozhodla zadat veřejnou zakázku malého rozsahu „Pediat-
rické ordinace v objektu čp. 283 v Opočně“ panu Ing. Mar-
tinovi Snopkovi, Opočno a rozhodla s ním uzavřít smlouvu 
o dílo.

 − Souhlasí s podáním žádosti o dotaci na Dotačním portálu 
Krajského úřadu Královéhradeckého kraje o přidělení do-
tace na zpracování dokumentace pro stavební povolení pro 
projekt „Pediatrické ordinace v objektu čp. 283 v Opočně“.

 − Schvaluje výjimku z počtu dětí ve třídách v roce 2023/2024 
z důvodu velkého počtu zájemců o zařazení dítěte do MŠ 
Opočno.

 − Rozhodla uzavřít smlouvu o dílo na výměnu dveří v objektu 
čp. 310 mezi společností MATRIX, a.s., Lipovka a městem 
Opočnem. Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ Opočno
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společenská  kronika  —

v ý z n a m n é  j u b i l e u m  O s l a v i l y

Miroslava Tošovská 2. 5. 1923 
Jaroslava Španielová 8. 5. 1943
Růžena Ptáčková  19. 5. 1928
 Srdečně gratulujeme!

k r á s n ý c h  1 0 0  l e t

2. květen 1923 má ve svém křestním listě jako datum narození 
zapsaný paní Miroslava Tošovská (rozená Králíčková), nyní již 
dvacátým prvním rokem obyvatelka opočenského Domova pro 
seniory Jitřenka. Paní Mirce postupně popřáli dny plné pohody 
a pevného zdraví její přátelé a spolubydlící z Jitřenky a bývalí 
zaměstnanci domova. 
 K přání se připojilo vedení a personál domova, paní starost-
ka Šárka Škrabalová za město Opočno a z hradeckého rozhlasu 
přijel s gratulací pan Václav Plecháček, kterému paní Tošovská 
poskytla rozhovor. 

Paní Tošovské by její úctyhodný věk nikdo nehádal...
 foto: archiv Domova Jitřenka

Nechyběl ani slavnostní přípitek se všemi gratulanty a rozkro-
jení dortu s velkou číslicí 100, který paní Mirka pečlivě rozkro-
jila a obdarovala jím všechny přítomné.
 Překvapením pro paní Mirku bylo krásné fotoalbum, ve kte-
rém je zdokumentováno celých dvacet let jejího života v domo-
vě. A že je album hodně plné. 
 Paní Mirka nechyběla u žádných aktivit, pomáhala s výrob-
ky na prodejní výstavy, které se mnoho let v Jitřence pořádaly, 
zahradničila, loupala ořechy, sušila bylinky a největší její záli-
bou je dodnes pečení cukroví a buchet. Její jablkový štrůdl je 
vyhlášený.
 Nálada byla výborná, paní harmonikářka hrála celé odpole-
dne skladby na přání a došlo i na taneček. Paní Mirka měla sólo 
a nikdo by ji nehádal tento krásný věk. Téměř padesátka gratu-
lantů si užila krásné odpoledne.
 Velké poděkování patří personálu domova, který se snažil 
v co nejvyšší míře oslavu zorganizovat a ve spolupráci s rodi-
nou paní Tošovské zajistit její bezchybný průběh.
 A co na závěr? Paní Mirce přejeme další krásné a pohodové 
dny v naší krásné Jitřence. 
 Bc. Jana Čepelková, sociální pracovnice

p O d ě k O v á n í

Rádi bychom poděkovali městu Opočnu a organizátorům akce 
Odhalení pamětní desky na památku občanům Čánky, kteří se za-
pojili do operace Barium během 2.světové války. Akce se konala 
7. 5. 2023 v Čánce a odehrávala se v milé a přátelské atmosféře, 
navíc byla velice dobře zorganizována.
 Společně jsme tak při odhalení pamětní desky na místní kap-
ličce uctili památku a hrdinství nejen účastníků odbojové akce 
Barium, ale i všech obětí druhé světové války. Čest jejich památce. 
 S poděkováním rodina Stříhavkova, České Meziříčí

b l a h O p ř á n í

Další krásné jubileum si užila paní Růžena Ptáčková.

V pátek 19. května oslavila 95. narozeniny paní Růžena Ptáčko-
vá. Přejeme jí ještě hodně veselých dní mezi přáteli a i nějaké ne-
všední zážitky.   Kamarádky z Domovinky 
 a ze Svazu tělesně postižených v Opočně

z  opočenských škol  —

 mateřská škola —

m O t ý l c i  v  d O m O v ě  r u d O l f

Byli jste se už podívat v Domově Rudolf? My z motýlkové třídy 
ano. V pátek 12. května 2023 jsme navštívili babičky, které tam 
bydlí, a hned jsme jim položili otázku Proč jsme se tak vystrojili? 
Vy se tomu divíte? Maminky dnes svátek mají a vy o tom nevíte?

Malí motýlci ze školky si zaletěli mezi babičky do Domova Rudolf.

 My totiž dobře víme, že babička je maminka naší mámy nebo 
tatínka. A právě následující neděli 14. 5. byl svátek matek.

ročník XXVI. (XXXIII.) — číslo 6 | strana 6



Přivezli jsme s sebou kočárky s panenkami, představili je básnička-
mi a tanečkem, prozradili jsme, jak máme rádi svoji maminku, co 
jí chceme k svátku dát a pošeptat. Přáníčko jsme měli připravené:

Milovaná babičko,
mám pro tebe srdíčko.
Za tvou lásku nejsladší
mám tě, babi, nejradši.

 Každá babička od nás na památku opravdu dostala vlastno-
ručně vyrobené srdíčko z perníku nebo z keramiky.
 Na závěr jsme si všichni společně zazpívali „Holka modro-
oká“ a slíbili si, že se zase někdy uvidíme.
 Za MŠ Renata Serbousková

l e t O š n í  š k O l n í  r O k  b y l  z a s e 

„ O b y č e j n ý  a  v š e d n í “

Máme polovinu května, pomalu se nám krátí školní rok a učite-
lé finišují před jeho koncem. A jak říká jedna má kolegyně: „Jak 
rozkvetou pampelišky, začnou děti zlobit…“ a to je znamení, že 
se blíží prázdniny. 

Světový den mateřského jazyka. foto: 2x archiv školy

 Pro mne, a troufám si říct i pro všechny mé kolegyně a děti, 
je letošní školní rok zase „obyčejně všední“. Tím mám na mysli, 
že jsme tento rok opět prožili bez všech covidových omezení 
a zákazů.  S poklidem jsme zahájili školní rok bez testování. Děti 
i rodiče se mohou znovu volně pohybovat ve všech třídách, začali 
jsme se účastnit divadel, kulturních a sportovních akcí. 

 Od podzimu jsme se s chutí pustili do práce. V rámci 
projektového učení jsme si připomněli pět významných dnů, 
Mezinárodní den úsměvu a Mezinárodní den nevidomých. Na 
jaře to byl Světový den mateřského jazyka a Světový den zdraví. 
A ještě nás čeká Světový den her. Tak oslavíme s dětmi i Den dětí. 
 V rámci spolupráce navštívili předškoláci základní školu. Měli 
možnost si prohlédnout počítačovou a fyzikální učebnu, kde je 
sami žáci seznamovali s pomůckami. Naše děti si tak mohly vy-
zkoušet roli školáka. 
 V lednu nás navštívila Česká školní inspekce. Paní inspek-
torky se seznámily se všemi pracovnicemi, prohlédly si prosto-
ry školy a její vybavenost. Účastnily se vzdělávání ve všech tří-
dách. Výsledky šetření školní inspekce dopadly pro naši školu 
velmi dobře. V květnu proběhl zápis do mateřské školy na další 
školní rok. A jako již tradičně, zaznamenali jsme o vzdělávání 
dětí v naší škole velký zájem. 
 Po covidové odmlce se paní učitelky společně s dětmi s chutí 
pustily do nacvičování pásma na besídku ke Dni maminek. Pro 
nás to je vždy možnost ukázat, co se naše děti během roku nau-
čily, a pro rodiče poděkování a pro všechny doufám i příjemně 
strávené odpoledne. 

 Teď nás čekají už jen samé příjemné akce. Konečně můžeme 
jet na školní výlet. Naším cílem jsou Ratibořice se zábavným 
programem. Před prázdninami proběhne pasování předškoláků 
na školáky a rozloučení. 

Světový den zdraví.

 Je to jen malý výčet toho, co jsme, jak jsem na začátku řekla, 
v tak „obyčejně všedním“ školním roce společně prožili. Ale ur-
čitě jsme za takto obyčejný školní rok všichni rádi. 
 Za Mateřskou školu Martina Přibylová

; základní škola —

z  n a š í  š k O l y

Preventivní besedy OD5K10, z.s. 
V rámci realizace projektu Zážitková prevence pro žáky ZŠ 
Opočno přijeli za dětmi z 2. stupně ve dnech 27. 4. a 4. 5. 2023 
lektoři ze sdružení OD5K10 z Rychnova nad Kněžnou, aby 
uskutečnili pro žáky jednotlivých ročníků besedy na témata: 
Dospívání – Partnerské vztahy – Antikoncepce a pohlavně pře-
nosné nemoci – Antisemitismus, holokaust a rasismus. Lektoři 
vedli besedy zkušeně, s žáky navázali bezprostřední kontakt, 
umožnili jim aktivně se zapojit a k danému tématu vyjadřovat. 
O dané problematice hovořili poutavým i zábavným způso-
bem, čímž většinu žáků zaujali, žákům dali dostatek prostoru 
pro vlastní názor i případné dotazy a současně obohatili i teo-
retické znalosti žáků o spoustu nových informací a poznatků. 
S občanským sdružením OD5K10 spolupracuje ZŠ Opočno  
dlouhodobě. 
Projekt je na naší škole realizován za finanční podpory Králové-
hradeckého kraje a Spolku rodičů při ZŠ Opočno a jeho cílem 
je především osvojení základních kompetencí žáků z oblasti pre-
vence sociálně rizikového chování a zdravého životního stylu, 
upozorňovat žáky na důsledky závadového jednání, podporovat 
jejich schopnosti rozpoznat varovné signály vedoucí k riziko-
vým jevům a tím vším upevňovat zdravé sociální klima na ZŠ 
Opočno.  Mgr. Marta Hájková

Návštěva knihovny 
Dne 17. 4. 2023 se šesté a sedmé ročníky vypravily do zdejší 
městské knihovny, kde pro ně byl připraven bohatý program se 
zaměřením na Voskovce, Wericha a Ježka. Paní knihovnice si 
připravila zajímavou přednášku na téma hlavní osobnosti a díla 
Osvobozeného divadla. Nechyběla ani práce s počítačem, sku-
pinová a samostatná práce. Atmosféra byla příjemná, uvolněná 
a žáci si s nadšením vyplňovali pracovní listy, které pro ně byly 
přichystány. Také žáci osmého a devátého ročníku nezůstali 
pozadu, ti navštívili knihovnu o den později. Paní knihovnice si 
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pro tyto ročníky připravila zajímavosti týkající se známých praž-
ských divadel malých forem. Žáci naší školy se dozvěděli i mno-
hé informace, na které při výkladu tohoto učiva nezbývá mnoho 
času. 

 foto: 4x archiv školy

Děkujeme paní Radce Mecnerové za příjemně strávené dopoled-
ne. Žáci odcházeli v dobrém rozmaru a náladě a již se těšíme, až 
sem zavítáme příště.  Mgr. Václav Mervart

Škola pro všechny
V rámci spolupráce škol na projektu „Škola pro všechny“ po-
řádala naše škola v dubnu již druhé setkání zaměřené na ukáz-
kové hodiny v nově zrekonstruované učebně fyziky a v jazykové 
učebně. V učebně fyziky prezentovali žáci VIII. A měření fyzikál-
ních veličin. Studenti představili pokusy na měření hmotnosti, 
objemu, síly a sestavení jednoduchého elektrického obvodu. 
Děti z okolních škol si samy mohly jednotlivé pokusy vyzkoušet. 
V jazykové učebně proběhla hodina anglického jazyka zaměře-
ná na rozšíření slovní zásoby, čtení s porozuměním a procvičení 
jednoduchých gramatických jevů s využitím interaktivní tabule 
a žákovských počítačů. Děti z okolních škol se aktivně zapojova-
ly do řešení matematické záhady v anglickém jazyce, soutěžily 
v procvičování slovní zásoby či vytvářely detektivní příběh na 
stránkách British Council.
 Projektového dne se zúčastnili žáci ze ZŠ Bolehošť, ZŠ Pohoří 
a děti z MŠ Opočno.  Mgr. Blanka Rašková

Exkurze v automobilce Kvasiny
V úterý 18. 4. se žáci 8. ročníků zúčastnili exkurze do závodu 
Škody Auto, a.s., v Kvasinách.
 V první části exkurze na žáky čekala zajímavá přednáška 
o historii závodu, historii jednotlivých modelů aut a také infor-
mace o současném provozu celého závodu, v níž se žáci dozvědě-
li mimo jiné počet denně vyrobených aut, celkový počet robotů 
apod. Následovala prohlídka závodu, která začala ve svařovně. 
Žáci viděli přesnou práci robotů, kterých je v areálu v současnos-
ti kolem 900 a precizně spojují jednotlivé díly karoserie. Na mon-
táži se podívali, jak již nalakovaná holá karoserie projde komple-
tací s podvozkem a během několika minut dostane všechny další 
potřebné díly jak standardní výbavy, tak ty na přání zákazníka. 
Žáci přijeli spokojeni, plni zážitků a zajímavých informací. 
 Mgr. Daniel Michl

Skvělý úspěch mladých opočenských šachistů
Šachisté ZŠ Opočno zopakovali loňský úspěch a opět postoupili 
do republikového finále!

 V Třebechovicích pod Orebem se 21. 3. 2023 odehrál dlouho 
očekávaný přebor škol Královéhradeckého kraje v šachu. Naši 
žáci se pilně připravovali v nově založeném šachovém kroužku 
při základní škole od prosince loňského roku. 

Družstvo ZŠ Opočno, zleva: 1. Štěpán Kroulík (4. A), 2. Robert 
Junek (4. A), 3. Michal Školník (4. A), 4. Martin Šafář (5. B) a ná-
hradník Ivan Astapenko (4. A). 

 Nově zrekonstruovaný sál sokolovny přivítal účastnické týmy 
ve třech kategoriích: 1. a 2. stupeň ZŠ a střední školy. Účast Zá-
kladní školy Opočno se v nejmladší kategorii stává už pomalu 
tradicí. Nejinak tomu bylo i tady, náš tým postoupil opět z prv-
ního místa v okresním kole. Postup do celorepublikového kola 
však byl spíše fantazií vzhledem k tomu, že se družstvo oproti 
loňsku kromě Štěpána Kroulíka kompletně obměnilo.
 Po urputném boji však zejména zásluhou Štěpána Kroulíka 
na první desce (7 bodů/7, nejlepší jednotlivec turnaje) a Martina 
Šafáře na čtvrté desce (6 bodů/6) naši hoši postoupili velmi těs-
ně do finále z druhého místa! Třetí v pořadí, družstvo ZŠ a MŠ 
Josefa Gočára HK B, obdrželo totiž stejný počet bodů (16) a roz-
hodl tak individuální výsledek na první šachovnici. Zvítězila 
s přehledem ZŠ a MŠ Josefa Gočára HK A (20 bodů). 
 Naše mladé šachisty čeká Mistrovství České republiky škol-
ních týmů v šachu 2023, které proběhne ve Zlíně ve dnech 26.–
28. června 2023. Popřejme jim tedy štěstí a skvělý zážitek ze hry. 
Děkujeme za výbornou reprezentaci školy.
 Veronika Kroulíková

Okresní kolo v hokejbale 
Ve dnech 20. a 21. dubna 2023 se žáci 6. a 7. tříd zúčastnili pře-
boru základních škol v hokejbale. Prvního dne, který se konal 
ve Voděradech na jejich krásném plastovém hřišti, se zúčastnili 
pouze zástupci dvou škol – naší školy a ZŠ Voděrady. 
 To ale neubralo na atmosféře a na odhodlání žáků zvítězit. 
Vítězný pohár nakonec vybojovaly Voděrady. Naši žáci obsa-
dili krásné druhé místo, přičemž nejlepšími střelci byli Matěj 
Trubač a Stanislav Monček s 5 brankami. Turnaj pokračoval 
druhým dnem u nás v Opočně, kde kategorie 8. a 9. ročníků bo-
jovaly na zimním stadionu. Zde se již zúčastnili i žáci ZŠ Masa-
rykova z Rychnova nad Kněžnou, kteří také turnaj ovládli a od-
vezli si z Opočna vítězství. 
 Naši žáci se umístili opět na druhém místě. Ke krásnému 
umístění jim jistě pomohla jak domácí půda, tak hlasitá podpo-
ra fandících spolužaček a spolužáků. Žáci si z turnaje odnesli 
nejen nové zkušenosti, ale také krásné poháry, medaile a jiné 
drobné ceny.  Chválíme za předvedené výkony a reprezentaci 
školy. 



ročník XXVI. (XXXIII.) — číslo 6 | strana 9

Okresní kolo v minifotbale 6. a 7. ročníků 
Ve středu 4. 5. 2023 se konalo okresní kolo v minifotbale v Rych-
nově nad Kněžnou. Naši školu reprezentovali žáci 6. a 7. ročníků. 
Tohoto turnaje se zúčastnilo celkem 10 škol a pouze vítěz mohl 
pomýšlet na postup do kola krajského. Naši žáci ovládli základ-
ní skupinu a postoupili do skupin vítězů z prvního místa. V této 
skupině na kluky čekaly těžké zápasy. Po skvělých individuál-
ních i týmových výkonech, kdy chlapci jednou remizovali a tři-
krát vyhráli, skončili na 1. místě. Blahopřejeme. Hodně štěstí 
v krajském kole v Trutnově! 

Atletický čtyřboj
Ve středu 10. 5. se uskutečnilo okresní kolo atletického čtyřbo-
je v Kostelci nad Orlicí. Naši školu reprezentovali žáci a žákyně  
8. a 9. ročníků. Závodů se zúčastnilo 11 družstev v chlapecké ka-
tegorii a 10 v kategorii dívčí. Po výborných individuálních výko-
nech obsadily dívky krásné 3. místo a chlapci 4. místo.
 Žáci předvedli skvělé výkony a mnohdy si vylepšili své osobní 
rekordy. Všechny účastníky bychom chtěli pochválit za vzornou 
reprezentaci naší školy a za skvělé sportovní výkony.

Krajské kolo ve fotbale 8. a 9. ročníků
Ve středu 26. 4. 2023 se konalo v Trutnově krajské kolo ve fotbale. 
Naši školu reprezentovali žáci 9. a 7. ročníků. Po vítězství v okres-
ním kole byli velice dobře naladěni. Krajského kola se zúčastnilo 
5 škol, z každého okresu jedna vítězná. Na postup o kvalifikaci na 
republikové finále mohlo pomýšlet pouze jedno družstvo. Turnaj 
se hrál systémem každý s každým, tím pádem čekaly na chlapce 
4 zápasy. Již tradičně byla obrovským favoritem Základní škola 
Sever z Hradce Králové, nicméně ZŠ Česká Skalice, ZŠ Jičín i ZŠ 
Trutnov disponovaly velice dobrými fotbalisty. 
 Naši žáci se v prvním zápase utkali se ZŠ Jičín, odehráli po-
měrně vyrovnaný zápas. Až v poslední minutě rozhodla penalta, 
po které naši zvítězili 1:0. V druhém zápase se postavili proti ZŠ 
Sever. Nastoupili s respektem a vědomím, že musí hrát co nej-
lépe. Díky nasazení, perfektnímu výkonu brankáře a obrovské 
dávce štěstí zvítězili 2:1. Ve třetím zápase na chlapce čekala ZŠ 
Česká Skalice, která měla turnaj rozehraný velice slušně. V prv-
ních 5 minutách si vytvořila dvě obrovské šance. Naštěstí náš 
tým podržela branková konstrukce. Zápas skončil vítězstvím 
1:0 po brance vstřelené chvíli před závěrečným hvizdem. Nako-
nec se utkali se ZŠ Trutnov, zápas skončil nerozhodně 1:1. 
 K velikému překvapení, a především obrovské radosti, naši 
fotbalisté celý turnaj vyhráli a stali se vítězi krajského kola. 
Zahrají si kvalifikaci o republikové finále, které se bude konat  
19. 5. 2023. 
 Všem žákům blahopřejeme k dosaženému úspěchu, chválíme 
za předvedené výkony a týmovou práci, která byla nedílnou sou-
částí úspěchu.  Sportovní soutěže – Mgr. Daniel Michl

Biologická olympiáda – opět jsme byli v kraji! 
Také v letošním roce se žáci naší školy zapojili do biologické 
olympiády. Školní kolo proběhlo už v únoru, ti nejlepší pak po-
stoupili do okresního kola v Kostelci nad Orlicí. Všichni se pře-
svědčili, že okresní kolo není vůbec jednoduché. 
 Museli zvládnout test znalostí, laboratorní práci, poznává-
ní organizmů a zpracovat a sepsat vlastní pozorování ve formě 
vstupního úkolu. Všichni soutěžící – tedy Barbora Lebedová, 
Eliška Preclíková, Ondřej Štencl i Vojtěch Březovský – byli 
v okresním kole úspěšní. Nejlépe se dařilo Vojtovi Březovskému, 
který opět postoupil do krajského kola! V biologické olympiádě 
se našim žákům opakovaně velmi daří a už šestým rokem máme 
vždy své zástupce v krajském kole! Děkujeme všem za skvělou 
reprezentaci školy. 

Den Země
Den Země (22. 4.) jsme si připomněli tentokrát až 3. května. Žáci 
7. tříd si připravili pro své mladší spolužáky z 1. stupně spoustu 
úkolů. Děti si tak mohly vyzkoušet lovení ryb, poznávání rost-
lin, živočichů a různých ekosystémů, dozvěděly se něco o třídění 
odpadů. 

Úkoly plnili všichni s nadšením a sedmáci se rolí učitelů zhostili 
opravdu velmi zodpovědně, chovali se krásně a ohleduplně k žá-
kům i k přírodě v parku. Všichni si dopoledne moc užili a všem 
děkujeme za účast i za organizaci. Fotografie z akce si můžete 
prohlédnout na webových stránkách ZŠ Opočno.
 Mgr. Lenka Radochová 

 Po přijímacích zkouškách
 V letošním roce opouští naši školu 31 žáků 9. ročníku. V polo-
vině dubna probíhaly přijímací zkoušky na střední školy. Jaké 
jsou výsledky po 1. kole? Na gymnázia odchází 3 žáci, na SOŠ 
s maturitou je přijato 18 žáků, na tříleté učební obory odeslalo 
zápisový lístek 5 žáků. Zbývajících 5 žáků není v 1. kole přijato 
ani na jednu školu. Mnozí z nich podali odvolání a zároveň hle-
dají školy, kde se bude vyhlašovat 2. kolo. Držíme palce! Přijí-
mací zkoušky na víceletá gymnázia skládali žáci 5. ročníku.  
Z 9 zájemců jsou zatím přijati 2. Někteří podali odvolání a čekají 
na rozhodnutí. 
 Většina žáků se svědomitě připravovala individuálně doma, 
ve škole pak mnozí pod vedením pedagogů využili možnost 
navštěvovat studijní seminář a hodiny doučování matematiky 
a českého jazyka, řešili didaktické testy... Jejich snaha a úsilí se 
zúročily v úspěšném zvládnutí přijímacího řízení na střední ško-
ly. Přejeme jim hodně studijních úspěchů na zvolených školách 
i štěstí v osobním životě.   Mgr. Stanislava Tláskalová



ročník XXVI. (XXXIII.) — číslo 6 | strana 10

 základní umělecká škola —

k d e  u v i d í t e  n a š e  ž á k y ?

V červnu je uvidíte hodně často, ale určitě toho nebude tolik, 
že byste jich měli nad hlavu. Protože hudby a tance není nikdy 
dost…

Pátek 2. 6. v klášterním kostele na Kupkově náměstí
V tento den se koná tradiční Noc kostelů, která bude mít boha-
tý program, do něhož přispějeme i my. Náš vstup začne v 17:15 
hodin a pěvecké oddělení už pilně nacvičuje. Uslyšíte naše lido-
vé písně i hudbu vážnou, ale zabrousíme také do další oblasti, 
kterou představuje např. Adiemus Karla Jenkinse. Po zpěvu vás 
určitě potěší saxofonový kvartet a následovat budou Opočenské 
slučenky. Tento název si zvolilo komorní duo – akordeon a příč-
ná flétna. Slučenky vám zahrají program, který jim vynesl druhé 
místo v krajské soutěži. 

Neděle 11. 6. v parku před palmovým skleníkem
 Doufejme, že bude počasí přát. Zámek totiž pořádá venkovní akci 
– Víkend otevřených zahrad. Před nedělními komentovanými 
prohlídkami vystoupí i naši žáci. Od 9:30 hodin vás čeká krátké 
vystoupení našich saxofonistů, od 13:30 hodin se parkem 
ponesou zvuky našeho dechového orchestru.

Čtvrtek 15. 6. od 19 hodin v zámecké obrazárně
Zámecká obrazárna se už mnoho let pojí s naším absolventským 
koncertem. Stejně je tomu i letos. Vystoupí absolventi 1. cyklu, 
kteří za sebou mají devět let studia, a představí se také absolventi 
2. cyklu. Jsou o něco starší a zkušenější – studovali u nás třináct 
let. Přejeme posluchačům i účinkujícím, aby si celý koncert krás-
ně užili.

Neděle 18. 6. od 17 hodin v Mariánském kostelíku
Tahle neděle, to bude vůbec takový zvláštní den… Normálně se 
v neděli do školy nechodí, ale v naší ZUŠ to bude úplně jinak. 
Proběhne zde workshop pro žáky akordeonového oddělení. Pra-
covat budou pod vedením Jakuba Jedlinského, našeho předního 
akordeonisty, držitele mnoha ocenění. V 17 hodin vám předve-
dou, v čem se během neděle zdokonalili. Po jejich krátkém vy-
stoupení se bude konat koncert Jakuba Jedlinského a vynikající-
ho houslisty Jana Fišera. Jste všichni srdečně zváni.

Sobota 24. 6. od 14 hodin v Kodymově národním domě
Cena Františka Kupky už bude znát své vítěze. Veřejnost je po-
zná při slavnostním vyhlášení, které chystá Město Opočno, 
a pro nás je ctí, že můžeme být při tom. Program zajišťuje pěvec-
ké oddělení. Naše žákyně se ujmou nejen zpěvu, ale i moderová-
ní. Malá hádanka – mohli se setkat Antonín Dvořák a František 
Kupka? Správně je ANO. V roce 1871, kdy se František narodil, 
bylo Antonínovi necelých třicet let. A tak je určitě dobře, že se 
sejdou i na této akci, kde kromě dalších melodií zazní dva z Dvo-
řákových Moravských dvojzpěvů. 

Celý červen
Při všech akcích konaných v Kodymově národním domě vás bu-
dou provázet naše tanečnice. Sice ne naživo, ale uvidíte, že na 
fotografiích jim to sluší úplně stejně. V chodbě je nainstalována 
výstava s názvem OKAMŽIKY V TANCI, na které jsou vystave-
ny fotografie z tanečních vystoupení. Výstava potrvá do konce 
června a přístupná bude během akcí pro veřejnost.

 Každoročně – od jara do podzimu

Je libo posadit se na „zvířát-
kovou lavičku“? Stačí zajít na 
Trčkovo náměstí.

  Dokud se nerozpadnou lavičky 
umístěné na Trčkově náměstí, 
budete se setkávat s naším vý-
tvarným oborem. Město nás 
opět oslovilo s prosbou, aby-
chom nové dřevěné lavičky ně-
jak hezky pomalovali. Děti se 
toho pod vedením naší výtvarni-
ce Kamily Panenkové ujaly s vel-
kým nadšením. Jsme si jisti, že 
až vás kroky zavedou na Trčkovo 
náměstí, lavičky z dílny našich 
malých výtvarníků přispějí 
k vaší dobré náladě. 
 ZUŠ Luboše Sluky Opočno, 
 D. Marková

z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

k n i h a  p r O  t e n t O  m ě s í c

Alena Mornštajnová – Les v domě
Nečekaně mrazivý román od autorky best-
sellerů Hana, Tiché roky, Listopád. 
 Říkají jí cácora a vypadá to, že je na světě 
nedopatřením a jakoby navíc. Otec kamsi 
zmizel při povodních, matka utíká před od-
povědností k milencům a alkoholu a děvčátko 
zůstalo viset na krku nevraživé babičce, která 
obhospodařuje zahradnictví a je přesvědčená 

o tom, že všechno špatné lze v životě vyhubit jako žravé plzáky. 
Nebo o tom prostě nemluvit. Jenže všude kolem je les, ve kterém 
se skrývá cosi hrozivého, a cácora jednoho dne mluvit začne.
 Alena Mornštajnová napsala silný a dramatický příběh o tom, 
že nic v životě není takové, jak to na první pohled vypadá, a že 
žádné tajemství není nikdy pohřbeno tak hluboko, aby se nedalo 
vykopat. Budete se bát, ale nepřestanete číst, dokud se neobjeví 
na povrchu.

k n i ž n í  n O v i n k y

Oddělení pro dospělé
– Danielle Steel: Dětská hra. Román pro ženy.
– Jo Nesbø: Zatmění. Detektivka.
– Caroline Frost: Stíny nad Pecan Hollow. Psychologický román.
– Rebecca Zanetti: Uteč, dokud můžeš. Detektivní thriller.
– E. M. Powell: Králova spravedlnost. Historická detektivka.
– Ali Hazelwood: Hypotéza lásky. Román pro ženy.
– Chris Carter: Genesis. Detektivka.
– Shari J. Ryan: Knihkupkyně z Dachau. Společenský román.
– Nicolette Havlová: Pouť k branám Orientu. Cestopis.
– Martin Rychlík: Dějiny lidí. Populárně-naučná publikace.
 

Oddělení pro děti
– Kim Hillyard: Mega mamutice Matylda. Pro nejmenší.
– Eva Daxová: Kuba & Osvald. Skřítek se stěhuje. Pohádky.
– Thomas C. Brezina: Hodina černé magie. 
  Dobrodružné příběhy.
– Alex Ross: Fantastická čtyřka – kruh se uzavírá. 
  Fantasy komiks.
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– Michaela Fišarová: Kamínek malovaný. Ze života dětí.
– Rebecca Johnson: Julinka a její zvířátka. Přísně tajný plán. 
  O zvířátkách.
– Jaki Rafal: Zaklínač – rónin. Manga komiks.
– Štěpánka Sekaninová: Hledání minulosti – 
  slavné nálezy a jejich nálezci. Obrázková publikace. 
– Conchita Madueno: Na co se stydím zeptat. 
Kompletní přehled nových knih naleznete na stránkách knihovny 
v sekci On-line katalog, v pravém menu Novinky.

č e r v n O v é  a k c e  k n i h O v n y

Výstavky
Dospělé oddělení: Ken Follett, Juraj Červenák

Dětské oddělení: Výstava prací dětí z MŠ Opočno
Soutěž na dětském oddělení: Co potřebuješ na prázdniny

 

j a k  s i  p Ů j č i t  e - k n i h y  

p ř e s  n a š i  k n i h O v n u

Od května jsme přešli ze zkušebního provozu do ostrého a mů-
žete si začít půjčovat e-knihy přes naši knihovnu i vy, naši čtená-
ři. Vybírat lze z nabídky knih společnosti Palmknihy.

Co k tomu potřebujete?
– být registrovaní v naší knihovně
– mít staženou aplikaci Palmknihy

– v aplikaci se registrovat stejným emailem jako v knihovně

Přesný návod naleznete na stránkách knihovny – knihovna.opo-
cno.cz. Pokud by se vám nedařilo půjčování zprovoznit, přijďte 
do knihovny, rádi vám pomůžeme.
 Prozatím máme nastaveno, že si lze v rámci jednoho měsíce 
půjčit dvě e-knihy. Jde o doplňkovou službu k půjčování knih 
tištěných a čas ukáže, jak bude tato služba vyhledávaná. Dopo-
ručujeme její užití hlavně u titulů, které jsou velmi žádané a na 
jejichž půjčení čekáte.

 Vaše knihovnice Radka a Lucka

novinky ze zámku � —

p O z v á n k a  n a  č e r v n O v é  a k c e

 1.–30. červen | Výstava obrazů Pavola Magdy – prodejní, 
volně přístupná výstava instalovaná v prostorách části bývalé 
zámecké kuchyně
 1.–30. červen | Za kostičkami do Opočna – výstava modelů 
z kostiček stavebnice LEGO instalovaná v prostorách části bý-
valé zámecké kuchyně s hernou pro malé i velké návštěvníky. 
Vstupenky k zakoupení na pokladně zámku.
 10.–11. červen | Víkend otevřených zahrad – odborníkem 
komentovaná prohlídka horní i dolní části zámeckého parku. 
Dozvíte se fakta o historii založení a vývoji parku a mnoho za-
jímavostí o vzácných dřevinách, které se v parku nacházejí. Pro-
hlídky s průvodcem začínají v 10 a ve 14 hodin před palmovým 
skleníkem. V sobotu od 10 do 15 hodin se můžete v horní části 
parku projet kočárem taženým koňmi, v neděli vystoupí žáci 
hudebních oborů ZUŠ v Opočně v časech 9:30 a 13:30. Akce se 
koná v rámci projektu Víkend otevřených zahrad. Vstup volný.
 18. červen | Rozšířené prohlídky obrazáren „Vyprávění 
zámeckých obrazů“ – mimořádná prohlídka velké a malé ob-
razárny zámku, sbírky obrazů významných malířů, které sou-
středil z ostatních svých sídel Josef II. Colloredo-Mansfeld na 
opočenský zámek na konci 19. století. Vstupenky na prohlídku 
s rozšířeným výkladem lze zakoupit v předprodeji na pokladně 
zámku či on-line (nelze rezervovat).
 Zveme zároveň k příjemnému posezení v nově otevřené ka-
várně U Viléma na prvním nádvoří zámku.
 Návštěvní doba zámku v měsíci červnu – úterý až neděle 
10:00–16:00 (začátek poslední prohlídky v 16 hodin). Kavárna 
U Viléma (na I. zámeckém nádvoří) v provozu během otevírací 
doby zámku. Park přístupný každý den od 8 do 20 hodin. 
 Veškeré informace a aktualizace (o prohlídkových okruzích, 
on-line zakoupení vstupenek, o cenách vstupného, kulturních 
akcích...) naleznete na našich webových stránkách nebo strán-
kách pořadatelů. Sledujte nás na sociálních sítích. 
 Těšíme se na vaši návštěvu a přejeme krásné červnové dny
  Andrea Seidelová, PR pracovník zámku Opočno
www.zamek-opocno.cz, www.facebook.com/zamekopocno

z opočenské farnost i  —

Poděkovaní za akce
Na úvod chci moc poděkovat za mnohé aktivity, které se od po-
sledního čísla Opočenských novin odehrály – setkání s delegací 
z Indie, pouť farníků do Říma a návštěva papežského diplomata 
v Opočně. Byly to krásné momenty. 

Práce kolem kaplanky
Velké poděkování patří také za práce na zahrádce před kaplan-
kou. Dovolím si být konkrétní a poděkovat zvláště manželům 
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Stojanovým, Renatě Černé, Radku Holečkovi, Zdeňku Filipovi. 
V neposlední řadě samozřejmě všem dalším, kteří přiložili ruku 
k dílu či darovali rostliny. Zbývá nám natřít plot, doplnit dekora-
tivní prvky a máme hotovo.  

Veřejná sbírka 
Na začátku května jsme rozběhli druhou část veřejné sbírky, a sice 
na opravu střechy děkanského kostela. Veliké díky studentům 
Střední průmyslové školy elektrotechniky a informačních tech-
nologií z Dobrušky, kteří vytvořili k této sbírce propagační video. 
 Dovolím si tímto příspěvkem přeskočit plánované předsta-
vování dobrovolných služeb ve farnosti, a trochu vás seznámím 
s tím, jak funguje financování farnosti. 

Ekonomická rada a financování farností 
Veliké téma „Církevní restituce“ se pokusím krátce vysvětlit, 
protože v médiích je představováno globálně a logicky vyvstává 
otázka, „proč sbírat, proč přispívat, když má církev milióny“. 
 1. Církevní restituce se týkají všech náboženských organiza-
cí v naší zemi. Tedy nejenom katolické církve, ale i jiných církví, 
které před komunistickým režimem vlastnily nějaký majetek 
anebo na nějakých majetcích hospodařily. 
 2. Restituce jsou spojeny s odlukou církve od státu. Do roku 
2010 byli všichni zaměstnanci církve (kněží, ale i účetní, tech-
nici, hospodáři, pastorační asistenti atd.) státními zaměstnanci. 
Byli tedy placeni státem podle tabulek, které se týkaly jakékoli 
jiné státní organizace. Nyní tyto lidi platí církev sama, podle 
svých vlastních tabulek. Sem jdou primárně peníze z restitu-
cí. Církev tedy začala fungovat jako firma, která si na své platy 
a svůj provoz musí sama vydělat. 
 3. Církev od počátku měla vždycky společenství majetku. 
Mnohé církve jsou financovány z platů svých členů – platí mě-
síčně desátek ze svého platu, který si buď sami vypočítají, anebo 
jim ho vypočítá účetní farnosti. V některých zemích je tzv. cír-
kevní daň, kde tento výpočet dělá církev ve spolupráci se státem, 
nebo je to procento z daní, které normálně všichni platíme státu. 
U nás se šlo cestou restitucí. 
 4. Jak církev přišla k majetku? To souvisí s bodem 3. Mnozí 
darovali farnostem pole, les, dům a prosili, aby se za ně církev 
modlila. Ty seznamy mají farnosti, a to probíhá pořád. Při kolek-
tivizaci majetek přešel pod stát a církve byly placeny ze státního 
rozpočtu. Dnes se snažíme postavit na vlastní nohy. 
 5. Majetek farností a naše situace. Ano, jsou farnosti, kte-
ré dostaly majetek, daly ho do nájmu anebo na něm hospodaří 
samy, což jim generuje zisky, ze kterých mohou opravovat, platit 
provoz atd. U nás je situace jiná a docela ojedinělá. Naše farnost 
měla dva okruhy – kapucínský a zámecký. Jedni byli „žebravý 
řád“, měli svou velikou zahradu, kde hospodařili, o kterou se sta-
rali a všechno dělali sami. Teď je zahrada pod správou Králové-
hradeckého kraje a farnosti zbyl „pouze“ kostel, který „nevydě-
lává“, ale údržbu potřebuje. Druhý okruh byl zámecký. Budovy 
na Trčkově náměstí postavila místní šlechta, která je udržovala, 
a proto naše farnost nemá žádné pozemky, majetek, ze kterého 
by mohla žít. Máme dva veliké objekty, které mají nejvyšší pa-
mátkovou ochranu, proto není jednoduchá rekonstrukce. Jsme 
na všech stranách oceňováni za příkladnou zodpovědnou a še-
trnou opravu kaplanky vzhledem k její historii. Tuto laťku bych 
chtěl ponechat minimálně v té výšce, kterou jsme započali. Nic-
méně dokud se nám nepovede získat majetek, ze kterého by far-
nost mohla získat prostředky minimálně pro svůj provoz, jsme 
stoprocentně odkázání na finanční pomoc druhých. 
 6. Protože naše objekty neprošly generální rekonstrukcí od 

světové války, je jejich provoz velice drahý. Úsporu ale vidíme 
už teď na kaplance, která nám letos při zdražování na energii 
ušetřila 20 000 Kč z původního rozpočtu. To je pro mě garance, 
že rekonstrukce v těch monstrózních rozměrech mají smysl. 
 7. Jak to reálně funguje? Každá farnost má svou vlastní eko-
nomickou radu, kterou jmenuje farář. U nás tuto funkci zastává 
Mgr. Renáta Černá, Ing. Jan Jurásek a Marie Jirušková. Tito lidé 
vidí do účetnictví farnosti. Bohužel někteří lidé mají všeobec-
nou představu, že babičky cpou farářovi peníze do kapes a ten 
si s nimi dělá, co chce. Tak to ale nefunguje! Peníze nejsou moje, 
ale všech farníků, a co se bude nebo nebude dělat a jak se to bude 
dělat, je v podstatě na nás společně. 
 Za práci ekonomické rady jsem nesmírně vděčný, protože 
všechno funguje velice dobře. A myslím, že z malých financí, kte-
ré vždycky na začátku roku máme, umíme vytvořit pěkné dílo. 
 P. Mgr. Filip Foltán, administrátor, 
 Římskokatolická farnost – děkanství Opočno

p O u ť  d O  ř í m a

26. dubna večer jsme se skupinou poutníků odletěli do Říma. 
„Padre boss“, otec Filip, pro nás připravil zážitky ve všech smě-
rech. Od těch hlavních duchovních přes kulturní až po kulinář-
ské. Za pět dní pobytu v Římě jsme navštívili pro nás křesťany 
významné baziliky a kostely. Například Lateránskou baziliku, 
baziliku Sv. Maria Maggiore, baziliku Sv. Klementa, baziliku 
Sv. Pavla za hradbami, baziliku Sv. Cecílie v Trastevere a další. 
Prošli jsme se parkem trapistického opatství Tre Fontane, kde 
se skrývají tři kostely. Jedním ze silných okamžiků byla také ná-
vštěva baziliky Sv. Anežky Římské, která pro svou víru v Krista 
zemřela v pouhých 12 letech. 

Opočenští poutníci v Římě.

Měli jsme možnost nahlédnout do mozaikárny v Centru Aletti 
a dívat se pod ruce umělcům, kteří vytvářeli nádherné mozaiky 
s liturgickými motivy.
 Viděli jsme různé římské pamětihodnosti – Koloseum, Kon-
stantinův vítězný oblouk, Forum Romanum, Cestiovu pyra-
midu, „Ústa pravdy“, Andělský hrad, náměstí Piazza Navona 
s Berniniho fontánami a mnohé další.
 Vystoupili jsme na Aventin, odkud byl krásný výhled na Ba-
ziliku Sv. Petra, a obdivovali jsme zde pomerančovou a růžovou 
zahradu, kde to nádherně vonělo.
 Abychom nebyli ochuzeni i o jiné zážitky, cestovali jsme řím-
ským metrem ve špičce. Uhlídat šestnáctičlennou skupinu byl 
nadlidský úkol, nutno však říci, že se nikdo neztratil. Nemohu 
opomenout návštěvu zmrzlinárny se 150 druhy zmrzliny, kde 
jsme se zastavili během cesty kolem Pantheonu a fontány Di Tre-
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vi. Došli jsme až ke Španělským schodům, které byly ozdobeny 
záplavou nádherných bílých a růžových azalek.
 Úplným vrcholem celé naší pouti byla návštěva Svatopetrské 
baziliky. Abychom stihli zde plánovanou soukromou ranní mši, 
vstávali jsme už o půl šesté ráno. I tak už před turnikety stálo 
několik skupinek nedočkavců. Ale brzký ranní budíček stál za 
to. Téměř prázdná bazilika a mše v kapli umístěné v kryptách 
v podzemí je zážitek, na který se nezapomíná. Výhledy, ať 
z vnitřního nebo vnějšího ochozu baziliky, byly tou pomyslnou 
třešničkou na dortu. 
 Na závěr vysvětlím termín „padre boss“. Takto oslovil Otce 
Filipa číšník při návštěvě jedné z restaurací, který hned poznal, 
kdo je tady šéf:).
 Otec Filip má náš velký obdiv za to, kolik znalostí a vědomostí 
o všech zmíněných místech má. Ke všem dokázal poutavě vy-
právět, upozorňoval nás na různé zajímavosti. Všichni mu moc 
děkujeme, že nám tuto pouť zorganizoval a neúnavně nás na této 
cestě provázel. Miloš Balcar

kultura  —

O p O č n O  f r a n t i š k a  k u p k y 
2 0 2 3  s t a r t u j e

Kromě toho, že je období od 1. června do 30. 
září považováno za hlavní turistickou sezónu, 
je v Opočně spjato i s programem festivalu 
Opočno Františka Kupky. I v letošním roce 
tomu nebude jinak a můžete se těšit na vyhláše-
ní vítězů uměleckých soutěží o Cenu Františka 

Kupky, vyhlášení vítězů fotografické soutěže pro amatérské fo-
tografy, výstavy a koncerty. Srdečně vás na ně zveme!

sobota
24. 6. 
14:00

Slavnostní vyhlášení výsledků uměleckých 
soutěží o Cenu Františka Kupky
Kodymův národní dům
Účinkují Tereza Franc Bónová, Alžběta 
Yaghobová, Dominika Šedivá, Tomáš Slánský. 
Hudební doprovod: Eva Votroubková
Po slavnostním vyhlášení bude následovat 
krátký koncert účinkujících.

sobota
24. 6. 
19:00

Marco Čaňo: Od Bacha po Jacksona
obrazárna Státního zámku Opočno
Romantický houslový koncert. Předprodej vstu-
penek v IC Opočno za 180 Kč, na místě 200 Kč.

neděle
25. 6.
17:00

Vernisáž výstavy akademického sochaře 
Petra Novák z Jaroměře: Cval ve skleníku
a vyhlášení vítězů fotografické soutěže
palmový skleník v zámeckém parku

1. 7.– 31. 7. Výstava akademického sochaře 
Petra Novák z Jaroměře: Cval ve skleníku
palmový skleník v zámeckém parku

1. 7.– 31. 7. Výstava vítězných prací fotografické soutěže 
pro amatérské fotografy na téma struktury
palmový skleník v zámeckém parku

čtvrtek
3. 8. 

17:00

Vernisáž výstavy obrazů Josefa Kejvala
Opočno, nejkrásnější město 
pod Orlickými horami
palmový skleník v zámeckém parku

8. 8.– 31. 8. Výstava obrazů Josefa Kejvala 
Opočno, nejkrásnější město 
pod Orlickými horami
Kolekce obrazů mapující malebná zákoutí 
Opočna, které autor maloval v průběhu 40 let.

pátek
8. 9. 

19:00

Královéhradecké kvarteto –
Slavnostní koncert k 95. narozeninám 
hudebního skladatele Luboše Sluky
Klášterní kostel Narození Páně v Opočně
Předprodej vstupenek v IC Opočno za 150 Kč, 
na místě 200 Kč.

v ý s t a v n í  l é t O  v e  s k l e n í k u 
— p ř e d s t a v e n í  u m ě l c Ů —

Akademický sochař Petr Novák
Jakmile vkročíte do dvora Umělecké kolonie Bastionu IV. v ja-
roměřské pevnosti, dýchne na vás atmosféra dávných časů, po-
klid nezatížený moderními technologiemi a nutkání sednout si 
a chvíli si odpočinout. Vnitřnímu prostranství dominují široké 
kmeny stromů, z kterých zde tvoří svá díla řezbář Jan Paďour. Po 
nich se pyšně prochází pávi, tu přeběhne kočka a ve výběhu řeh-
tá kůň. Levou část prostranství zabírají stará kola všeho druhu, 
která čekají na své další využití díky Aleši Černému. Zde se také 
nachází ateliér a galerie akademického sochaře Petra Nováka. 
Zde přemýšlí, bádá a tvoří svá umělecká díla.
 Petr Novák vystudoval Střední průmyslovou školu kamenic-
kou v Hořicích v Podkrkonoší a potom Akademii výtvarných 
umění v Praze v sochařské speciálce profesora Stanislava Han-
zíka. Předtím ale podnikl s přítelem čtrnáctidenní cestu do Říma 
a Florencie a stal se vášnivým milovníkem Itálie a obdivovatelem 
antiky, italské renesance i moderního umění. 

Pracuje především s přírodními materiály, jako je hlína, mra-
mor, pískovec, dřevo, ale vytváří také sochy z bronzu. Nejčas-
tějšími motivy jeho prací jsou koně, ženy a příroda. Mezi jeho 
nejznámější díla patří jezdecká socha T. G. Masaryka v Lánech 
a sousoší připomínající jezdeckou bitvu prusko-rakouské války 
v roce 1866 u Střezetic. Mnohé jeho skulptury jsou umístěny 
i v jiných zemích, především pak v Itálii. 

Mgr. Josef Kejval 
Studoval obory tělesná výchova – čeština a dějepis – čeština na 
pedagogické fakultě. Pracoval nejprve jako učitel na základních 
školách v Rychnově nad Kněžnou, Dobrém, Olešnici v Orlických 
horách, později vyučoval výtvarný obor na ZUŠ v Dobrušce 
a působil v krajanských kurzech pořádaných Studijním středis-
kem Univerzity Karlovy v Dobrušce.
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Malovat začal v Dobrém díky impulzu malíře Františka Michla. 
V 70. a 80. letech se zúčastnil letních kurzů malby a stal se čle-
nem Svazu učitelů – výtvarníků. Ve svých padesáti letech vystu-
doval výtvarný obor na Pedagogické fakultě Univerzity Karlovy.
 Jeho díla jsou k vidění na pravidelných výstavách v Dobruš-
ce či v Kvasinách. V letošním roce zavítají i k nám do Opočna. 
V palmovém skleníku bude ke zhlédnutí výstava jeho obrazů za-
chycující Opočno známé, neznámé, a to v termínu od 8. do 31. 
srpna. S autorem se můžete setkat osobně při vernisáži ve čtvr-
tek 3. srpna od 17 hodin, kde kromě toho, že bude hovořit, také 
zahraje a zazpívá.

 V současné době čítá jeho dílo přes stovky obrazů. Jejich moti-
vy jsou nejčastěji krajiny, obrázky z cest, lodě, outkovky (houby) 
či biblické obrazy. Inspiraci pro svou tvorbu hledá v přírodě a ve 
své hlavě. Dříve maloval olejovými barvami, nyní preferuje práci 
s barvami akrylovými. Nejvíce si cení kolekce obrazů s motivy 
outkovek či s biblickými motivy. V současné době pracuje na ob-
razech pro svou další výstavu v příštím roce v Kvasinách, která 
ponese název „Stromy, zakořeněné vertikály“.
 Ing. Radka Mecnerová,
 vedoucí organizační složky Kultura Opočna

i i .  r O č n í k  v í k e n d O v é h O 

v ý t v a r n é h O  k e m p u  p r O  d ě t i 

Vážení rodičové a především výtvarně nadané děti, přiblížil se 
termín II. ročníku výtvarného kempu, ke kterému vás srdečně 
zveme. Přihlášky a bližší informace získáte na telefonu 603 278 
498 nebo e-mailu: estid@seznam.cz.

 Na vaši aktivní účast se tak jako vloni těší 
 Aleš a Jiří Kociánovi

z a h a j t e  p r á z d n i n y  
n a  z á m k u  O p O č n O

V sobotu 1. července 2023 se od 20 hodin uskuteční na nádvoří 
opočenského zámku koncert Vzhůru ke hvězdám.

 foto: Vlaďka Jandíková

Novoměstská filharmonie z nedalekého „města na skále“ zde 
zahraje hudbu Johna Williamse z filmové ságy Hvězdné války 
a Planety skladatele Gustava Holsta.
 Celým večerem bude provázet charismatický moderátor Čes-
kého rozhlasu Vltava František Šedivý a diváci se mohou rovněž 
těšit na světelnou show.
 Vstupenky na vystoupení mladého osmdesátičlenného orches-
tru pod širým nebem zakoupíte v opočenském infocentru nebo na 
www.ticketstream.cz. Ať vás provází hudba. Jiří Švanda

k a l e n d á ř  a k c í  —

č e r v e n  2 0 2 3

do 4. 6.  Soutěž amatérských fotografů na téma 
struktury
Více na webu kupka.opocno.cz.

do 3. 9. Za kostičkami do Opočna
Státní zámek Opočno
Více na straně 11. 

do 30. 6. Výstava obrazů Pavola Magdy
Státní zámek Opočno
Více na straně 11. 

čtvrtek 
1. 6. 

10:00–19:00

Růžový den v Ateliéru Renata
Ateliér Renata
Ateliér Renata slaví 11 let. Na oslavu výročí 
bude připraven pohodový den s dobrou kávou, 
zákusky od Pavlínky a šumivým vínem… 
Pozvání přijala Šárka Vondřejcová s oblečením 
butiku VS styl a Iva Vágnerová s kosmetikou.

pátek 
2. 6. 

16:00

Komentovaná prohlídka zahrady 
kapucínského kláštera
Zahrada kapucínského kláštera
Akce se koná při příležitosti Noci kostelů.

pátek 
2. 6. 

17:00

Noc kostelů
Otevřeny budou všechny opočenské kostely, 
zvonice u Mariánského kostelíku, kostnice 
a také děkanství na Trčkově náměstí. Srdeč-
ně zve Římskokatolická farnost – děkanství 
Opočno.



ročník XXVI. (XXXIII.) — číslo 6 | strana 15

sobota 
3. 6. 

17:00

Fotbal: TJ Spartak Opočno – TJ Baník Vamberk
Fotbalový stadion
Utkání krajské soutěže I.B třídy mužů.

neděle 
4. 6. 

19:00

Roman Perucki – varhany
Klášterní kostel Narození Páně
Spolek PROVARHANY, Římskokatolická far-
nost – děkanství Opočno a město Opočno vás 
srdečně zvou na zahajovací koncert Varhanní 
soutěže Jana Křtitele Vaňhala.

pondělí 
5. 6. 

a úterý 
6. 6. 

1. ročník Varhanní soutěže 
Jana Křtitele Vaňhala
Klášterním kostel Narození Páně 
Pořádá Spolek PROVARHANY ve spoluprá-
ci s městem Opočnem a Římskokatolickou 
farností Opočno.

pátek 
9. 6. 

až neděle 
11. 6.

Víkendový výtvarný kemp 
pro děti od 9 do 14 let
Opočno
Více informací na straně 14.

sobota 
10. 6. 

Projížďky kočárem po zámeckém parku
Zámecký park
Více na straně 11.

sobota 
10. 6. 

a neděle
11. 6.   

Víkend otevřených zahrad – komentovaná 
prohlídka zámeckého parku
Zámecký park
Více na straně 11.

středa 
14. 6. 
16:00

Staň se sebevědomou ženou
Ateliér Renata
Přednáška Ing. Jany Čančarové. Vstup zdarma.

čtvrtek 
15. 6. 
19:00

Absolventský a závěrečný koncert žáků 
ZUŠ Luboše Sluky Opočno
Státní zámek Opočno - obrazárna
Srdečně zve ZUŠ Luboše Sluky Opočno. 
Vstupné dobrovolné.

sobota 
17. 6. 
14:00

Toulky s Andělem – 
komentované procházky starým Opočnem
Sraz u mariánského sloupu na Kupkově náměstí
O stavebním vývoji města a jeho historii s his-
torikem Pavlem Andělem. Vstupné dobrovolné.

sobota 
17. 6. 
17:00

Fotbal: TJ Spartak Opočno – FC Zdelov 1963
Fotbalový stadion
Utkání krajské soutěže I.B třídy mužů.

neděle 
18. 6. 
17:00

Koncert Jakuba Jedlinského a Jana Fišera
Mariánský kostelík
Vstupné dobrovolné. Více na straně 10.

neděle 
18. 6. 
11:00

Rozšířené prohlídky obrazáren – 
vyprávění zámeckých obrazů
Státní zámek Opočno
Více na straně 11.

pátek
 23. 6. 

16:00–18:00

Malování kamínků a mandal pro děti
Ateliér Renata
Lektorka Ing. Jana Čančarová. Info a rezervace 
na tel. 773 660 117 nebo na e-mailu  
cancarkaj@seznam.cz.

sobota 
24. 6.
14:00

Slavnostní vyhlášení výsledků uměleckých 
soutěží o Cenu Františka Kupky
Kodymův národní dům
Více informací na straně 13.

sobota 
24. 6.
19:00

Od Bacha po Jacksona – 
romantický houslový koncert
Obrazárna Státního zámku Opočno
Více na straně 13.

sobota 
24. 6. 

8:00

Memoriál Miroslava Kliky
Fotbalový stadion
TJ Spartak Opočno vás zve na fotbalový turnaj 
mladších přípravek ročník 2014 a mladších.

sobota 
24. 6. 

10:00–15:00

Kurz malování mandal s drahými kameny
Ateliér Renata
Lektorka Ing. Jana Čančarová. Cena 1500 Kč. 
Info a rezervace na tel. 773 660 117 nebo na 
e-mailu cancarkaj@seznam.cz.

Aktualizovaný kalendář akcí naleznete na www.opocno.cz. 

z  o p o č e n s k ý c h  s p o l k ů  —

t j  s O k O l  O p O č n O

TJ Sokol Opočno na akci pro postižené spoluobčany
Oddíl Věrná garda TJ Sokol Opočno se zúčastnil ve středu  
3. května 2023 v zařízení „Domovinka“ akce pro postižené spo-
luobčany. 

Věrná garda v Domovince. foto: 3x TJ Sokolo Opočno

Součástí akce byla beseda s ornitologem panem Volfem. Ten 
seznámil přítomné s postupem odchytu ptáků, jejich kroužko-
váním, pouštěl natočené hlasy ptáků a uvedl další zajímavosti 
z jejich života. Beseda byla poučná a velmi zajímavá. Všichni zú-
častnění odcházeli velmi spokojeni.

Předání pamětních listů za dlouholetou činnost 
Na valné hromadě konané 24. 4. 2023 byly předány Pamětní lis-
ty za dlouholetou sokolskou činnost, které našim členům udělila 
starostka Sokolské Župy Orlické sestra Marika Prockertová.

Ocenění převzala také sestra Jarmila Gruntová.
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Ocenění obdržela nejstarší členka TJ Sokol Opočno sestra Mi-
loslava Mádrová. Bylo jí předáno v Oblastní nemocnici Rychnov 
nad Kněžnou, kde se v současné době léčí. Dále bylo ocenění 
předáno sestře Jarmile Gruntové a bratru Miloslavovi Svitákovi. 
Blahopřejeme.  TJ Sokol Opočno

Pietní akt  na Kupkově náměstí
Sokolové za účasti vedení města Opočna a zástupců skautů ucti-
li dne 7. května 2023 památku padlých ve světových válkách. Při 
krátkém pietním aktu vzpomenuli na oběti opočenských obča-
nů, kteří položili život za svou vlast, za své rodiny.

 Mezi těmito hrdiny bylo mnoho členů Sokola, ale i členů dal-
ších spolků a organizací. Sokolové tvořili páteř legií i odboje. 
Službu vlasti a národu brali vážně. Máme jim být za co vděční. 
Čest jejich památce!   Filip Marek

Jarmila Gruntová – k výročí osvobození
Dnes je 10. května 2023 a to je právě 78 let, kdy do našeho Opoč-
na konečně přijela osvobozovací sovětská armáda. Nosila jsem 
náruče rozkvetlých šeříků a házela je projíždějícím unaveným 
vojákům. To bylo slávy a štěstí.
 Naše rodina byla šťastná a současně prožívala úzkost a strach 
o život mého tatínka, Stanislava Baše. Ten po pěti letech života 
v německých koncentrácích, kde byl vězněn jako politický vě-
zeň za účast v protinacistickém odboji Obrana národa, a útěku 
z transportu smrti dne 1. května přišel domů. Byl nakažen ty-
fem, měl vysoké horečky. Táta se šel krátce podívat na přijíždě-
jící armádu a rovnou na infekční oddělení nemocnice v Opočně.
 Další bych vám mohla vyprávět, co následovalo i předcházelo. 
Včera jsem v TV slyšela, že mládež a děti mají zájem o osobní 
vzpomínky pamětníků. Líbil by se vám projev mého otce při 
pietní vzpomínce u pomníku obětí druhé světové války z roku 
1975. Tady je...
 Vážení občané, milá mládeži! Je opět Máj – slavné květnové dny 
– prožíváme historické chvíle – Před třiceti roky skončila druhá svě-
tová válka. Sovětská vojska porazila hitlerovské barbary, donutila 
je k bezpodmínečné kapitulaci a nám přivezla svobodu... Paměti 
– otevři víčka – rozpomeň se na tu dobu radosti, jásotu a nadšení 
nad návratem svobody, svobody tolik očekávané, a tak draze krví 
placené. Srdce – otevři dokořán brány lásky a porozumění pro vzá-
jemné soužití u všech národů světa. V těchto dnech oslavují všechny 
národy v Evropě tzv. Mezinárodní dny odboje, od 9. dubna, kdy byl 
osvobozen koncentrační tábor Buchenwald, do 9. května, kdy skon-
čila II. světová válka v roce 1945 porážkou hitlerovského fašismu.
 Všude jsou kladeny věnce k památníkům hrdinů a mučedníků, 
kteří obětovali své životy v boji za osvobození světa z poroby a nelid-
skosti nacismu a fašismu.

 Tak činíme i my dnes v pohnutí a vděčnosti za oběti, které při-
nesli za naše osvobození. Děkujeme všem hrdinům II. světové války 
na všech frontách, všem umučeným v koncentračních táborech. 
Z jejich prolité krve vzešla naše svoboda a možnost pro nás dalšího 
života. Volám k vám do dálky hrdinové, bojovníci, padlým na všech 
frontách i mořích, v koncentračních táborech, volám od místa, kte-
ré jen symbolizuje vaše rovy, protože vaše tělesné pozůstatky zůsta-
ly roztroušeny v daleké cizině.
 Volám k vám, naši drazí mučedníci Hartmane, Sedláčku, Karle 
Novotný. Ondráku i vy, všichni ostatní, kteří jste cedili krev za naši 
svobodu, že vaše oběť nebyla marná. Neskonalé díky i všem bojov-
níkům, kteří hrůzy a bědy II. světové války přežili. Při jejím skon-
čení jsme si přísahali: Už nikdy válku, už nikdy Mnichov, už nikdy 
koncentrační tábory!
 K vám, mladým se obracím s prosbou: Vezměte tu přísahu za 
svou a neste ji dál, dalšímu pokolení, aby nikdy nepoznalo hrůzy 
války, ale jen radost a štěstí v práci a míru. Vás mladé vyzývám 
k tomu, abyste se ptali svých dědečků a babiček, pamětníků té 
strašné doby hitlerovské okupace, na jejich pocity, které vám mohou 
nejlépe vysvětlit. Čtěte literaturu pojednávající o bojích za naši svo-
bodu, kterou napsali přímí účastníci té doby. Přemýšlejte a buďte 
vděční za štěstí vašeho života ve svobodné vlasti.“ (9. května 1975)
 Tolik slova Stanislava Baše. Od té doby uplynulo další čtvrt 
století a svět se zase mění. Srdečně zdravím, přeji pěkné jaro ve 
zdraví a pohodě, a hlavně v míru.  Jarmila Gruntová

s v a z  t ě l e s n ě  p O s t i ž e n ý c h , 
m í s t n í  O r g a n i z a c e  O p O č n O

Výroční členská schůze
Ve čtvrtek 20. 4. 2023 Svaz tělesně postižených v ČR, z.s., místní 
organizace Opočno, uspořádal pro svoje členy po jednom a půl 
roce výroční členskou schůzi v Kodymově národním domě. 
Na úvod Jiří Zácný přednesl zprávu o naší minulé činnosti. 
Připomněl nám, kde jsme byli na výletech a co za různé akce 
jsme podnikli. 

Schůzujeme... foto: 2x archiv spolku

Následovala volba výboru, předsedou byl opět zvolen na další 
období Jiří Zácný, místopředsedkyní Zdeňka Bittnerová a účet-
nictví dál povede Iva Štěpánová. 
 Děkujeme Janě Flechtnerové, která byla členkou výboru sva-
zu mnoho let (v letech 2003–2015 předsedkyní MO STP a jako 
místopředseda pracovala od roku 2015 dosud). Zároveň řadu 
let byla členkou Okresního výboru svazu tělesně postižených 
v Rychnově nad Kněžnou. 
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 Jiří Zácný ještě vylosoval pět vítězů dubnové soutěže, což bylo 
poznávání hudebních nástrojů.
 Pak už se slova ujal Václav Kalenda. Vyprávěl nám o Brou-
maru, promítal staré i dnešní fotografie a dozvěděli jsme se 
tak mnoho zajímavých věcí, za což mu mnohokráte děkujeme. 
O kulturní tečku se postaral Vojta Štěpánek, který zahrál neuvě-
řitelně na housle a potěšil naše srdíčka.
 Děkujeme Miloši Flígrovi za přípravu sálu, Pavlíně Prázové, 
že přivezla babičky z Domovinky, a Jirkovi Foglovi za moc dobré 
štafetky.

Čarodějnické odpoledne
se konalo ve čtvrtek 27. 4. v Ateliéru Renata. Slétly se tam ča-
rodějnice z Opočna i okolí, aby si ten svůj svátek náležitě uži-
ly. Hned při příchodu každá dostala na dřevě svou podobiznu 
a malé košťátko. Zatímco se uvnitř přálo různým oslavencům, 
venku Jirka Zácný s Honzou Matysem pekli vuřty na ohni a roz-
nášeli je čarodějnicím. Také ke kávě byl podáván nevšední čaro-
dějnický zákusek s pavučinou a čarodějnickým kloboukem. Ná-
sledovala soutěž v poznávání starých jídel, což přítomné dámy 
zvládly bravurně. Hodně jsme se nasmáli, a hlavně si za ta staletí 
pěkně popovídali i se 2 přítomnými čaroději. 

Naše děvčata by mohla bez obav jít na soutěž Miss Čarodějnice.

 Děkujeme moc Pavlínce Prázové, že nám přivezla a zase od-
vezla obyvatelky Domovinky a vytvořila moc dobré zákusky. 
Soňa Polová z papírnictví všem darovala kouzelné želé hůlky, ze 
kterých měly čarodějnice velkou radost. Dále nám pomohli s pří-
pravou Petr Hvězda ze zámku, Vojta Štěpánek a Blanka Barto-
ňová. S naší Renatou Pultarovou jsme se měli moc hezky a všem 
41 čarodějnicím moc chutnalo. Bylo to krásné odpoledne, takové 
pohlazení po duši.

Beseda s panem Volfem
Ve středu 3. května přijel na kole z Dobrušky ornitolog Vojtěch 
Volf. Přivítala ho zcela zaplněná klubovna v Domovince. Připra-
vil si pro nás přednášku o ptactvu. Pouštěl nám hlasy ptáčků, 
zodpovídal naše nejrůznější otázky a vyprávěl nám, jak se chyta-
jí a kroužkují ptáci, kolik tisíc kilometrů ptáci nalétají, co se jim 
má dávat v zimě do krmítek a naopak, co se tam dávat nemá. Aby 
se nám lépe poslouchalo, ke kávě paní Lamíková upekla k údivu 
všech vynikající buchty. Přednáška nám zpestřila zase jedno od-
poledne a panu Volfovi moc děkujeme.

Prázdninová hra pro seniory a tělesně postižené 
startuje

Opět jsme pro vás připravili prázdninovou hrou, která potr-
vá od 1. června do 29. října. Herní sešity si můžete vyzvednout 
v městské knihovně, informačním centru a v obchodě u Zdeny  
Bittnerové. Svaz tělesně postižených v ČR, z.s. MO Opočno

z  č i n n O s t i  s p O l k u  s e n i O ř i 
z  O p O č e n s k a

Ani v dalším období jsme nezaháleli a každý týden pořádali ale-
spoň jednu akci. Nejdříve jsme se vydali na každoměsíční pravi-
delnou procházku Opočnem.
 Ani mrazivé a větrné ráno nám nezabránilo vyrazit si ven. Po 
cyklostezce do aleje vedoucí k části Opočna Ořechovce, kde nás 
čekala naše členka Hanka Kvasničková. Ta nás provedla touto 
čtvrtí s novostavbami a kvetoucími zahrádkami. Poté jsme se 
zastavili v prodejně Bohemilk. Nakoupili jsme výborné jogurty, 
zmrzlinu i sýry a autobusem se vrátili na náměstí, kde jsme naši 
vycházku ukončili dobrou kávou.

Počasí bylo na výlety přímo ideální! foto: archiv spolku

 Další týden členové vyjeli na výlet do Houdkovic. Tady se zú-
častnili nádherného koncertu v místní kapličce. Zpíval Jaroslav 
Červinka písničky Karla Gotta a také na něj zavzpomínal. Skvělý 
zážitek. Nakonec ještě zašli do místního klubu na kafíčko. Výlet 
se vydařil, zúčastnilo se přes 20 členů.
 Grulichova skalka v Sedloňově je častým cílem milovníků 
skalniček, přírody i kytiček. Další výlet 9. 5. 2023 vedl právě sem. 
Mimořádně se vydařil. Počasí přálo, byl krásný slunečný den. 
19 účastníků výletu se přijelo potěšit rozkvetlými skalničkami 
a keři. Paní Grulichová účastníky srdečně přivítala, vyprávěla 
o vzniku skalky a jejím rozšiřování do nynější rozlohy. V součas-
né době zde roste více jak 5000 skalniček. Upozornila na různé 
vzácné skalničky a rarity. Její povídání bylo zasvěcené a poutavé. 
Moc jí děkujeme, byl to opravdu krásný zážitek. Děkujeme i Janě 
za krásně připravené výlety a vycházky.
 No, ani tento měsíc nechybělo setkání u kávy. Vychutnali jsme 
si výbornou kávu, popovídali, dali dohromady program na kvě-
ten i červen, a nakonec jsme se ještě prošli centrem města a zá-
meckou zahradou. Přijali jsme mezi sebe i další dva nové členy, 
dokonce z okolních obcí. V dalším období plánujeme na každý 
týden jednu akci, tak hlavně, aby přálo počasí.  
 za Seniory z Opočenska Jana Exnerová
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p ř i š l o  d o  r e d a k c e  —

č á n e c k ý  s v á t e k  č a r O d ě j n i c 
a  n ě c O  n a v í c

Svátek všech čarodějnic aneb poslední duben, to známe všichni. 
Děti i maminky se nám každoročně na jeden večer proměňu-
jí v leckdy neidentifikovatelné tvory, které večer ani nechceme 
pustit přes práh domů. 
 Do Čánky v tento den už po několik let jezdí na vizitu ježiba-
ba Jaga se svou družinou, na což se zatajeným dechem čekají 
hlavně děti. Každý rok je to trochu jiné, ale vlastně stejné. A snad 
i to byl jeden z důvodů, proč v letošním roce vznikl další projekt. 
Protože hned následující ráno je 1. května, a to dle tradic v ča-
sech minulých byla tradičně stavěna v každé vsi májka.
 V Čánce májku stavěli každoročně Technické služby, ale letos 
se rozhodlo, že to bude jinak. Víte, kdo vlastně dříve stavěl máj-
ku? Stavěli ji svobodní mládenci! Takže nezbylo nic jiného, než 
zasednout ke stolu a sepsat si, kdo u nás ve vsi připadá v úvahu. 
A světe div se, napočítali jsme 28 svobodných mládenců nad  
18 let. 
 V tu chvíli možná pánové z nesezdaných párů zalitovali… Tak 
jsme sehnali krásnou 14 metrů dlouhou čerstvou kládu, o týden 
později si 6 mládenců udělalo odpoledne čas a kládu očistili od 
kůry a uhladili. U Dolejších mezitím probíhaly velké přípravy, 
kdy bylo nutno ozdobit nejen celou jízdní plošinu pro čarodějni-
ce, ale i mašlemi ozdobit májku. 

 foto: Aleš Moravec / www.alesmoravec.com

 Posledního dubna jsme se sešli a chvíli před odchodem mlá-
denci, ustrojení stylově do bílých košil, zjistili, že dnes se bude 
dokonce i tančit. K tomu potřebovali někteří povzbudit, ale co 
bychom pro trochu veselí neudělali? Když vyrazil slavnostní 
průvod od obce k hasičské zbrojnici, tak jako první šli tři mladíci, 
kteří nesli ozdobený smrkový vrchol májky, další šli dva mladíci 
s ozdobeným věncem a poté ještě tři mládenci jako mezičlánek 
před ježibabou Jagou. Nádherný průvod za zvuku hudby pro-
jel téměř celou vesnici a poté mládenci připevnili vrchol i věnec 
májky a podepíráním vztyčili májku do připraveného uložení 
v zemi. Snad nejkrásnější podívaná byla na tanec mládenců oko-
lo májky, který zvládli bravurně. Přihlížející jim za to poděkovali 
velkým potleskem. 
 A tak se letos můžeme po celý měsíc dívat na májku, kterou si 
Čanderáci sami vyrobili a postavili. A na příští rok… to se ještě 
uvidí. Ale určitě zase něco vymyslíme.
 Krásný červen přeje skupina aktivních občanů 
 a v jejich čele Jiří + Jiří

č a r O d ě j n i c k é  d O p O l e d n e  
v  j i t ř e n c e

30. duben se stává tradičním čarodějnickým dnem. Patří k němu 
oheň, hudba a něco na zub pro mlsné čarodějnice a čaroděje. 
Uvařili jsme nápoj lásky a čekali na hosty.  

Dopoledne jich přijelo 14 z domova Zdislava v Třebechovicích. 
Prohlédli si domov, povyprávěli s našimi klienty, společně si 
vyrobili symbolické čarodějnice. Mezitím vrchní čaroděj ope-
kl špekáčky a vše se zapilo dovařeným čarodějnickým mokem. 
Nálada byla kouzelná a těšíme se na návštěvu v Třebechovicích, 
kam se na jejich pozvání v létě chystáme.   
 Bc. Jana Čepelková, sociální pracovnice

střípk y  ze  živOta  v  dOmOvě  rudO lf

V Rudolfovi máme vše poprvé, tedy i čarodějnické oslavy. První 
opékání špekáčků, první společné venkovní posezení. 

Zpívalo se, jedlo, popíjelo a bylo veselo.

Odpoledne čaroděj Modrofous zapálil oheň, nakrájeli jsme špe-
káčky, vychladili čarodějný mok a vrchní čarodějnice shromáž-
dila kolem ohně čarodějnickou družinu. A zpívalo se, jedlo, po-
píjelo a bylo veselo. Svítilo sluníčko, výjimečně moc nefoukalo 
a bylo příjemné teplo. Ani se nám nechtělo domů. Posezení brzy 
zopakujeme.  Bc. Jana Čepelková, sociální pracovnice
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d ě t s k á  m í l e  p O  d e vát é .  
t r a d i č n ě  s  h O j n O u  ú č a s t í 

I letos se díky podpoře města Opočna, Národního památkového 
ústavu, městské knihovny a celé řady nadšených podporovatelů 
mohla uskutečnit Dětská míle, „atleticko-společenský meeting“ 
pro děti a rodiče všeho věku. 

Uznání patří všem malým běžcům a běžkyním, kteří se odvážně 
postavili na start. Bez nich by to nešlo. foto: Vítězslav Zilvar

Počasí nám přálo, a tak se na startu postupně vystřídalo na 150 
odvážných dětí, a dokonce i více jak 10 rodičů, což není úplně 
obvyklé, ale o to více chvályhodné. Hlavní cenu pro vítěze kaž-
dé kategorie – báječnou zmrzlinu – věnovala Lucka Dvořáková 

z Lahůdek na Kupkově náměstí, a tak bylo i o co závodit. A že to 
naši malí závodníci mysleli opravdu vážně, potvrzuje i pár odře-
nin, které při pádech v zápalu boje utrpěli, ale vždy se statečně 
zvedli a boj nevzdali, a to je důležité. 
 Všem za účast a skvělou atmosféru jménem realizačního 
týmu (Eliška, Tereza, Liana, Katka, Pavel, Dušan, Lukáš, Víťa, 
Ondra) děkuji a budeme se těšit na další – jubilejní desátý ročník.
 Honza Hoder

Ceník inzerce v Opočenských novinách od vydání červen 2023

1/2 strany 19×13 cm 2100 Kč

1/4 strany 9,5×13 cm 1100 Kč

1/8 strany 9,5×6,5 cm 560 Kč

S platností od vydání červen 2023 je maximální formát inzerce 
1/2 strany. Jeden inzerent může inzerovat v jedno roce maximál-
ně ve čtyřech vydáních.  

703 357 345

jaké si přejete

Kamila Jakoubková

Infinity

Řešíte prodej, bezstarostný pronájem? Se mnou ušetříte čas a starosti.          
Neváhejte mě kontaktovat, ráda s Vámi proberu všechny podrobnosti. 
Vždy s veškerým servisem, idividuálním přístupem a pochopením.

Realitní  
služby

Uzávěrka příštího čísla 17. 6. 2023 v 15 hodin — Vyjde 28. 6. 2023
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KOMPLETNÍ SPRÁVA NEMOVITOSTÍ  
v Opočně a okolí!

Zařídíme: kompletní správu SVJ, zákonné revize, fond oprav, vedení účetnictví, 
technické prohlídky, převzetí odpovědnosti a další.

BYTOVÉ DOMY , SVJ / MĚSTA , OBCE / FIRMY

www.majordom.cz
www.INDIGOumi.cz

INTERNETOVÁ TELEVIZE

CENA 199 KČ MĚSÍČNĚ

BLESKOVÁ ODEZVA

umí internet

INDIVIDUÁLNÍ PŘÍSTUP

OUTSOURCING ICT

SÍTĚ A SERVEROVÁ ŘEŠENÍ

umí  servery

eshop.indigoumi.cz

MOŽNOST PROHLÉDNUTÍ
ZBOŽÍ PŘED NÁKUPEM

INTERNETOVÉ CENY
BEZ SKRYTÝCH POPLATKŮ

umí počítače

Kontaktujte naše personální oddělení: 
Markéta Ulrychová
+420 602 271 667, marketa.ulrychova@koenig-bauer.com

U nás jsi profesionál

Více informací: https://kba-grafitec.cz/kariera

Hledáme nové kolegy na tyto pozice: 

Montážní dělník
• Předchozí praxe či vyučení, pozitivní a aktivní přístup k práci
• Práce v jedné směně
Obráběč kovů
• Manuální zručnost, orientace v tech. výkresech, znalost používání  
 základních měřidel • Třísměnný provoz
Strojírenský dělník
• SOU vhodného zaměření, proaktivní přístup
• Práce v jedné směně
Elektromechanik
• SOU/SŠ zaměření elektro • Práce v jedné směně
Obsluha NC strojů
• Praxe a vyučení v oboru • Obsluha NC strojů
• Proaktivní přístup • Třísměnný provoz
Mistr montáže
• SOU strojírenského zaměření • Práce v jedné směně
• Znalost AJ – úroveň B1 výhodou
Nákupčí
• SŠ/VŠ vhodného zaměření • Pružná pracovní doba
• Znalost AJ nebo NJ
Specialista prodeje
• SŠ vhodného zaměření • Pružná pracovní doba
• AJ nebo NJ - úroveň B2
Pracovník centrálních služeb
• Administrativa • Pružná prac. doba • NJ - úroveň B1
CAD - systémový specialista
• SŠ/VŠ technického zaměření • Praxe v CAD a PLM systému
• AJ nebo NJ
Mechanik elek. zařízení
• Kvalifikace pro práci s el. zařízením • NJ nebo AJ - úroveň B1
Softwarový specialista
• Kvalifikace pro práci s el. zařízením • NJ nebo AJ - úroveň B1
Nabízíme
• Zázemí úspěšné mezinárodní společnosti
• Stabilní práce s možností osobního rozvoje
• Nástup možný ihned
• Zaměstnanecké benefity
• Hlídání dětí v dětské skupině
• Práce v jedné směně/pružná pracovní doba
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